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Número 9 - Ano 2021.

ACTA

da sesión ORDINARIA,  en primeira  convocatoria,  celebrada  polo  Pleno do
Excmo. Concello de Lugo o día

29 de xullo de 2021

Sendo ás dez horas e cinco minutos do día vinte e nove de xullo de vinte e
un, baixo a presidencia da Excma. Sra. Alcaldesa, DONA LARA MÉNDEZ LÓPEZ,
reúnense  por  medios  telemáticos  os  concelleiros  e  concelleiras  DON  RAMÓN
CARBALLO  PÁEZ;  DONA  MARÍA  CARMEN  LÓPEZ  SILVA;  DON  ANTONIO
AMEIJIDE OSORIO; DONA BEATRIZ ISABEL VÁZQUEZ BELDA; DON MANUEL
LÓPEZ FERNÁNDEZ; DONA SAGRARIO SÁNCHEZ RAMIL; DON ÓSCAR POY
FRANCO; DON JAVIER VÁZQUEZ PRADO; DONA MARÍA CRISTINA ABADES
MARTÍNEZ;  DON  MANUEL  RAFAEL  PÉREZ-PRADOS;  DONA  MERCEDES
PAULA  ALVARELLOS  FONDO,  Ilma.  Sra.  Tenenta  de  Alcalde  da  Área  de
Gobernanza,  Economía  e  Recursos  Humanos;  DON  MIGUEL  FERNÁNDEZ
MÉNDEZ,  Ilmo.  Tenente  de  Alcalde  Delegado  da  Área  de  Cohesión  Territorial;
DONA ANA MARÍA GONZÁLEZ ABELLEIRA, Ilma. Tenenta de Alcalde Delegada
da  Área  de  Cohesión  e  Dinamización  Social;  DON  MAURICIO  VICTORIO
REPETTO  MORBAN,  Concelleiro  Delegado  de  Xuventude  e  Deportes;  DONA
MARÍA OLGA LÓPEZ RACAMONDE,  Concelleira  Delegada  de Benestar  Social,
Inclusión  e  Persoas  Maiores;  DONA  SILVIA  ALONSO  PÉREZ,  Concelleira
Delegada  de  Muller  e  Igualdade;  DON  RUBÉN  ARROXO  FERNÁNDEZ,  Ilmo.
Tenente de Alcalde Delegado da Área Mobilidade e Infraestruturas Urbanas; DONA
TAREIXA ANTÍA FERREIRO TALLÓN, Ilma. Tenenta de Alcalde Delegada da Área
de Cultura, Turismo e Promoción da Lingua; DON ALEXANDRE PENAS ROIBÁS,
Concelleiro Delegado de Infraestruturas Urbanas; DONA MARÍA CRISTINA LÓPEZ
FERNÁNDEZ, Ilma. Tenenta de Alcalde da Área de Participación e Servizos para a
Veciñanza;  DON FELIPE RIVAS JORGE, Concelleiro Delegado de Educación e
Difusión do Coñecemento; DONA MARÍA OLGA LOUZAO ALDARIZ e DON JUAN
MANUEL  VIDAL-PARDO  GARCÍA,  co  obxecto  de  celebrar  sesión  ordinaria  do
Excmo. Concello Pleno, en primeira convocatoria, conforme á correspondente orde
do día.

Para os efectos de votación, faise constar que a Corporación municipal está
formada por vinte e cinco concelleiros de feito e de dereito, incluída a presidenta.

Non asiste DON ÁLVARO SANTOS RAMOS, que xustificou a súa ausencia

Dá fe do acto a Vicesecretaria da Corporación, dona María García Ferro, en
substitución  do  Secretario  Xeral  do  Pleno,  e  está  presente  o  Interventor  Xeral
Municipal don Manuel Vázquez Fernández.
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A presente sesión foi convoda por resolución da Alcaldía de data 26 de xullo
de 2021 e  notificada por  Secretaría aos membros da Corporación conforme ao
seguinte ORDE DO DIA:

A) PARTE RESOLUTIVA

CULTURA

1.  RATIFICACIÓN  DO  DECRETO  NÚMERO  5521  DO  LIBRO  ÚNICO  DE
RESOLUCIÓNS, DO 25 DE XUÑO DE 2021, RELATIVO AO SINALAMENTO DAS
FESTAS LOCAIS PARA O ANO 2022.

PERSOAL

2.  SOLICITUDE  DE  AUTORIZACIÓN  DE  COMPATIBILIDADE  PARA  UN
SEGUNDO POSTO DE TRABALLO.

PROPOSICIÓNS

3.  PROPOSICIÓN  DO  GRUPO  MUNICIPAL  CIUDADANOS  LUGO,  NÚMERO
244/2021 DE REXISTRO DE PLENO, PARA A PROMOCIÓN DUN OCIO XUVENIL
SAUDABLE E SEGURO. 

4.  PROPOSICIÓN  DO  GRUPO  MUNICIPAL  CIUDADANOS  LUGO,  NÚMERO
245/2021 DE REXISTRO DE PLENO, PARA FACILITAR AOS MOZOS O ACCESO
Á VIVENDA. 

5. PROPOSICIÓN DO GRUPO MUNICIPAL DO PARTIDO POPULAR, NÚMERO
249/2021 DE REXISTRO DE PLENO, EN APOIO DO XACOBEO 21-22. 

6. PROPOSICIÓN DO GRUPO MUNICIPAL DO PARTIDO POPULAR, NÚMERO
250/2021  DE  REXISTRO  DE  PLENO,  PARA  UNIR  O  PARQUE  ROSALÍA  DE
CASTRO CO PARQUE DO MIÑO ATRAVESANDO CON PASARELA MARCOS
CELA. 

7. PROPOSICIÓN DO GRUPO MUNICIPAL DO PARTIDO POPULAR, NÚMERO
251/2021  DE  REXISTRO  DE  PLENO,  PARA  QUE  O  CONCELLO  DE  LUGO
PROMOVA A CAPTACIÓN DE TURISTAS CARA A CIDADE DE LUGO. 

8. PROPOSICIÓN DO GRUPO MUNICIPAL DO PARTIDO POPULAR, NÚMERO
252/2021  DE  REXISTRO  DE  PLENO,  RELATIVA  A  ELABORACIÓN  DUNHA
ORDENANZA  MUNICIPAL  PARA  O  USO  DAS  INSTALACIÓNS  DEPORTIVAS
MUNICIPAIS.
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B) PARTE DE INFORMACIÓN, IMPULSO E CONTROL

URBANISMO

9. RESOLUCIÓN DA DIRECCIÓN XERAL DO PATRIMONIO CULTURAL POLA
QUE  SE  DÁ  CONFORMIDADE  Á  HOMOXENEIZACIÓN  DOS  NIVEIS  DE
PROTECCIÓN  DO  PATRIMONIO  CATALOGADO  NO  PLAN  ESPECIAL  DE
PROTECCIÓN,  REHABILITACIÓN  E  REFORMA  INTERIOR  DO  RECINTO
AMURALLADO  DE  LUGO  E  A  SÚA  ZONA  DE  INFLUENCIA  (PEPRI),  EN
RELACIÓN  COS  ESTABLECIDOS  NA  LEI  5/2016,  DO  4  DE  MAIO,  DO
PATRIMONIO CULTURAL DE GALICIA.

PERSOAL

10.  DACIÓN  DE  CONTA  DO  DECRETO  NÚMERO  4726  DO  LIBRO  DE
RESOLUCIÓNS, RELATIVO AO LEVANTAMENTO DE REPARO DOS SERVIZOS
EXTRAORDINARIOS  REALIZADOS  POR  PERSOAL  DO  TALLER  DE  AUGAS
NOS MESES DE MARZO,  ABRIL,  MAIO,  XUÑO,  AGOSTO E SETEMBRO DE
2020.

ACTAS E GOBERNO

11. DACIÓN DE CONTA DOS DECRETOS QUE OBRAN NO SERVIZO DE ACTAS
E GOBERNO DENDE O DÍA 13 DE XUÑO DE 2021, RECOLLIDOS NO LIBRO
ÚNICO DE RESOLUCIÓNS.

ROGOS E PREGUNTAS

Aberto o acto pola Presidencia e da súa orde,  éntrase seguidamente no
exame da orde do día, e adóptanse, en relación con ela, os seguintes ACORDOS:

A) PARTE RESOLUTIVA

CULTURA

1/106  RATIFICACIÓN  DO  DECRETO  NÚMERO  5521  DO  LIBRO  ÚNICO  DE
RESOLUCIÓNS, DO 25 DE XUÑO DE 2021, RELATIVO AO SINALAMENTO DAS
FESTAS LOCAIS PARA O ANO 2022.- Examinado o expediente tramitado para os
efectos e vistos:

1.- PROPOSTA DE ACORDO DO XEFE DO SERVIZO DE CULTURA, TURISMO E
PROMOCIÓN DA LINGUA, do 30 de xuño de 2021, do seguinte teor literal:

3

C
V
D
:
 
W
W
O
U
K
O
o
X
W
6
v
n
J
R
B
6
k
r
b
Y

V
e
r
i
f
i
c
a
b
l
e
 
e
n
 
l
a
 
S
e
d
e
 
E
l
e
c
t
r
ó
n
i
c
a
 
d
e
l
 
O
r
g
a
n
i
s
m
o
.



ACTAS E GOBERNO
MGF/jch
Refª: ispac3041676396845602403.doc
Asunto: PLENO ORDINARIO DO 29-7-20211

“RATIFICACIÓN  DO  DECRETO  DA  ALCALDÍA  NÚMERO  5521/2021  DO
25/06/2021 DO LIBRO DE RESOLUCIÓNS, RELATIVO AO SINALAMENTO DAS
FESTAS LOCAIS PARA O ANO 2022.
Examinado o expediente tramitado para estes efectos e visto o informe do Servizo
de Cultura de data 24/06/2021 no que se fai constar:
“Á  vista  da  comunicación  da  Xefatura  Territorial  da  Consellería  de  Emprego  e
Igualdade,  en relación coa elaboración do calendaio laboral para o ano 2022,  e
tendo en conta que para a elaboración de dito calendario para esta provincia é
preciso  que  este  Concello  sinale  as  festas  de  carácter  local,  o  funcionario  que
suscribe informa o que segue:
Que tradicionalmente as festas locais deste Concello son o martes de Entroido e o 
día de San Froilán".
E que á vista do prazo que sinala a Xefatura Territorial da Consellería de Emprego
e Igualdade, entende que, como anos anteriores, procede a Resolución da Alcaldía
sinalando como festas locais deste municipio o 1 de marzo, martes de entroido, e o
5 de outubro, San Froilán”.
O funcionario  que subscribe propón ao Excmo. Concello  Pleno a ratificación do
Decreto  da  alcaldía  núm.  5521/2021  do  25/06/2021,  que  seguidamente  se
transcribe: 
DECRETO
Ilma.  Sra.  Dona Tareixa Ferreiro Tallón Tenenta  da Alcaldesa  Delegada da
Área de Cultura, Turismo e Promoción da Lingua.
Instruído o expediente relativo ao sinalamento das festas locais para o ano 2022.
Vista a proposta do Xefe do Servizo de Cultura, Turismo e Promoción da Lingua,
obrante no expediente, na parte expositiva do mesmo faise consta-lo seguinte:
“Á  vista  da  comunicación  da  Xefatura  Territorial  da  Consellería  de  Emprego  e
Igualdade, en relación coa elaboración do calendario laboral para o ano 2022, e
tendo en conta que para a elaboración de dito calendario para esta provincia é
preciso  que  este  Concello  sinale  as  festas  de  carácter  local,  o  funcionario  que
subscribe informa o que segue:
Que tradicionalmente as festas locais deste Concello son o martes de Entroido e o 
día de San Froilán.
E que á vista do prazo que sinala a Xefatura Territorial da Consellería de Emprego 
e Igualdade, entende que, como anos anteriores, procede a Resolución da Alcaldía 
sinalando como festas locais deste municipio o 1 de marzo, martes de Entroido, e o 
5 de outubro, San Froilán.”.
Procede someter a devandita Resolución á ratificación do Excmo. Concello Pleno.
No  uso  das  atribucións  que  lle  confiren  á  Alcaldía  os  artigos  124  e  126  e
concordantes do texto vixente da lei 7/1985, do 2 de abril, reguladora das bases de
réxime local (LRBRL) e 12 e 28 e concordantes do Regulamento orgánico municipal
do goberno e administración do Concello de Lugo (ROMGA), atribucións delegadas
pola  Alcaldía  segundo  o  seu  Decreto  núm.  19005684  do  01/07/2019  na  súa
redacción actual e pola Xunta de Goberno Local mediante acordo núm. 28/452 de
17/07/2019.
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RESOLVO:
1º.- Propoñer á Xefatura Territorial de da Consellería de Emprego e Igualdade o
sinalamento das seguintes datas como festas locais para o ano 2022:
-1 de marzo (martes de  Entroido)
-5 de outubro (San Froilán).
2º.-  Dar  conta  da  presente  resolución  ao  Excmo.  Concello  Pleno  para  a  súa
ratificación.
Cúmprase.”

2.-  DITAME  FAVORABLE  DA  COMISIÓN  DE  CULTURA,  TURISMO  E
PROMOCIÓN  DA  LINGUA  E  DE  MOBILIDADE  E  INFRAESTRUTURAS
URBANAS, emitido na sesión celebrada o día 22 de xuño de 2021. 

Sometido o asunto a votación, acádanse os seguintes resultados:

Votos emitidos: 24

- Votos a favor: 24 dos Grupos Municipais do Partido Popular, do Partido
Socialista  de  Galicia-PSOE,  do  Bloque  Nacionalista
Galego e de Ciudadanos Lugo.

- Votos en contra: 0
- Abstencións: 0

En  virtude  de  todo  o  cal,  o  Excmo.  Concello  Pleno,  por  unanimidade,
ACORDA:

Ratificar  o  o  Decreto  da  Alcaldía  núm.  5521/2021  do  25/06/2021,  que
seguidamente se transcribe: 

“DECRETO
Ilma.  Sra.  Dona Tareixa Ferreiro Tallón  Tenenta da  Alcaldesa Delegada da
Área de Cultura, Turismo e Promoción da Lingua.
Instruído o expediente relativo ao sinalamento das festas locais para o ano 2022.
Vista a proposta do Xefe do Servizo de Cultura, Turismo e Promoción da Lingua,
obrante no expediente, na parte expositiva do mesmo faise consta-lo seguinte:
“Á  vista  da  comunicación  da  Xefatura  Territorial  da  Consellería  de  Emprego  e
Igualdade, en relación coa elaboración do calendario laboral para o ano 2022, e
tendo en conta que para a elaboración de dito calendario para esta provincia é
preciso  que este  Concello  sinale  as  festas  de carácter  local,  o  funcionario  que
subscribe informa o que segue:
Que tradicionalmente as festas locais deste Concello son o martes de Entroido e o 
día de San Froilán.
E que á vista do prazo que sinala a Xefatura Territorial da Consellería de Emprego 
e Igualdade, entende que, como anos anteriores, procede a Resolución da Alcaldía 
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sinalando como festas locais deste municipio o 1 de marzo, martes de Entroido, e o 
5 de outubro, San Froilán.”.
Procede someter a devandita Resolución á ratificación do Excmo. Concello Pleno.
No  uso  das  atribucións  que  lle  confiren  á  Alcaldía  os  artigos  124  e  126  e
concordantes do texto vixente da lei 7/1985, do 2 de abril, reguladora das bases de
réxime local (LRBRL) e 12 e 28 e concordantes do Regulamento orgánico municipal
do goberno e administración do Concello de Lugo (ROMGA), atribucións delegadas
pola  Alcaldía  segundo  o  seu  Decreto  núm.  19005684  do  01/07/2019  na  súa
redacción actual e pola Xunta de Goberno Local mediante acordo núm. 28/452 de
17/07/2019.
RESOLVO:
1º.- Propoñer á Xefatura Territorial de da Consellería de Emprego e Igualdade o
sinalamento das seguintes datas como festas locais para o ano 2022:
-1 de marzo (martes de  Entroido)
-5 de outubro (San Froilán).
2º.-  Dar  conta  da  presente  resolución  ao  Excmo.  Concello  Pleno  para  a  súa
ratificación.

Cúmprase.”

PERSOAL

2/107  SOLICITUDE  DE  AUTORIZACIÓN  DE  COMPATIBILIDADE  PARA  UN
SEGUNDO POSTO DE TRABALLO.-  Examinado o expediente tramitado para os
efectos, e vistos:

1.- INFORME DO XEFE DO SERVIZO DE PERSOAL, conformado pola Tenenta de
Alcaldesa Delegada da Área de Economía e Recursos Humanos, do seguinte teor:

“JUAN COCHO SAHAGÚN , Xefe do servizo de Persoal do Excmo. Concello de
Lugo.
Asunto: Autorización de compatibilidade solicitado por don Armando Morales
Blanco
Antecedentes de feito
1.- Solicitude de recoñecemento de compatibilidade presentada por don Armando
Morales  Blanco,  persoal  laboral  do  Concello  de  Lugo,  (músico  da  Banda  e  da
Escola de Música Municipal -músico primeira parte-saxo encadrado no Grupo C2,
nivel 17) co desempeño dun posto de traballo como docente de música y director
de escola da Asociación Músico Crisanto.
2.- Se aporta certificado de 11 de maio de 2021 de  D. Pablo Rabade Cacharrón,
con  DNI  33847977-G,  presidente  da  Asociacion  Músico  Crisanto,  no  cal  se
CERTIFICA:
• Que foi ofrecido a D. Armando Morales Blanco, con DNI 76864427-Z, un posto de
traballo como docente de música e director das nosas escolas, que comezaría no
momento en que Ile fose posible contar coa aprobación do seu empregador actual.
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• Que o horario lectivo como docente se realizaría os venres de 10.00 a 14.00 (4h) e
de 19.30 a 22.30 (3h) e os sábados de 10.00 a 13.00 (3h) mentres que o horario
correspondente dirección se realizaría nas tardes do martes e xoves nun horario de
17.00 a 22.00 que podería ser  adaptado en función das actividades puntais  da
escola (audicións, concertos...), mail nunca de forma que fose coincidente co seu
actual horario de traballo para o Concello de Lugo.
• Que a  interesado percibiría  por  este traballo  a seguinte  retribución:  1.269,72€
brutos coas correspondentes deducións de IRPF e cota obreira.
3.-  Informe  favorable  de  08/06/2021  do  xefe  de  servizo  de  cultura,  turismo  e
promoción da lingua do Concello de Lugo no que se pon de manifesto que :
No  Certificado  da  Asociación  Músico  Crisanto  de  11  de maio  de 2021  que  se
achega co expediente  indícase que a oferta laboral  realizada a este traballador
nunca será coincidente co horario que desempeña no Concello de Lugo. Por dito
motivo non existe inconveniente  en que se autorice a compatibilidade solicitada
sempre que a actividade a desenvolver noutro ámbito laboral non menoscabe ou
interfira a realizada polo traballador no Concello de Lugo debendo respetar tódalas
actividades  que  se  poidan  programar  no  desenvolvemento  das  súas  funcións
conforme á Lei 53/1984, de 26 de decembro de incompatibilidades do persoal da
Administración Pública. 
4. En data 17/06/2021 Armando Morales Blanco presenta escrito renunciando al
complemento específico.

4. En data 17/06/2021 Armando Morales Blanco presenta:
Certificado  de  fecha  17/06/2021 de  D.  Pablo  Rabade  Cacharrón,  con  DNI
33847977-G, presidente da Asociacion Músico Crisanto, no cal se CERTIFICA:
• Que foi ofrecido a D. Armando Morales Blanco, con DNI 76864427-Z, un posto de
traballo como docente de música e director das nosas escolas, que comezaría no
momento en que Ile fose posible contar coa aprobación do seu empregador actual.
• Que o horario lectivo como docente se realizaría os venres de 10.00 a 14.00 (4h) e
de 19.30 a 22.30 (3h) e os sábados de 10.00 a 13.00 (3h) mentres que o horario
correspondente dirección se realizaría nas tardes do martes e xoves nun horario de
17.00 a 19.30 que podería ser  adaptado en función das actividades puntais  da
escola (audicións, concertos...), mail nunca de forma que fose coincidente co seu
actual horario de traballo para o Concello de Lugo.
• Que a  interesado percibiría  por  este traballo  a seguinte  retribución:  1.269,72€
brutos coas correspondentes deducións de IRPF e cota obreira.
-Fundamentos de Dereito
- A Lei 53/1984, de 26 de decembro, de incompatibilidades do persoal ó servizo das
administracións públicas establece: 
Artigo  11.1.  De  acordo  co  disposto  no  artigo  1º,3,  da  presente  Lei,  o  persoal
comprendido no seu ámbito de aplicación non poderá exercer, por si ou mediante
substitución, actividades privadas, incluídas as de carácter profesional, sexan por
conta propia ou baixo a dependencia ou ao servizo de Entidades ou particulares
que se relacionen directamente coas que desenvolva o Departamento, Organismo
ou Entidade onde estivese destinado.
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Artigo 12.1. En todo caso, o persoal comprendido no ámbito de aplicación desta Lei
non  poderá  exercer  as  actividades  seguintes:  a)  O  desempeño  de  actividades
privadas,  incluídas as de carácter profesional,  sexa por conta propia ou baixo a
dependencia ou ao servizo de Entidades ou particulares, nos asuntos en que estea
a intervir, interviñese nos dous últimos anos ou teña que intervir por razón do posto
público. Inclúense en especial nesta incompatibilidade as actividades profesionais
prestadas a persoas a quen se estea obrigado a atender no desempeño do posto
público.
b) A pertenza a Consellos de Administración ou órganos reitores de Empresas ou
Entidades  privadas,  sempre  que  a  actividade  das  mesmas  estea  directamente
relacionada coas que xestione o Departamento,  Organismo ou Entidade en que
preste os seus servizos o persoal afectado.
c)  O  desempeño,  por  si  ou  por  persoa  interposta,  de  cargos  de  todo  orde  en
Empresas  ou  Sociedades  concesionarias,  contratistas  de  obras,  servizos  ou
subministracións,  arrendatarias  ou  administradoras  de  monopolios,  ou  con
participación ou aval do sector público, calquera que sexa a configuración xurídica
daquelas. 
d) A participación superior ao 10 por 100 no capital das Empresas ou Sociedades a
que se refire o parágrafo anterior. 2. As actividades privadas que correspondan a
postos  de  traballo  que  requiran  a  presenza  efectiva  do  interesado  durante  un
horario igual ou superior á metade da xornada semanal ordinaria de traballo nas
Administracións Públicas só poderán autorizarse cando a actividade pública sexa
unha das enunciadas nesta Lei como de prestación a tempo parcial.

2. As actividades privadas que correspondan a postos de traballo que requiran a
presenza efectiva do interesado durante un horario igual ou superior á metade da
xornada semanal  ordinaria  de traballo  nas Administracións  Públicas  só poderán
autorizarse cando a actividade pública sexa unha das enunciadas nesta Lei como
de prestación a tempo parcial.
Artigo 14. O exercicio de actividades profesionais, laborais, mercantís ou industriais
fose  das  Administracións  Públicas  requirirá  o  previo  recoñecemento  de
compatibilidade.  A  resolución  motivada  recoñecendo  a  compatibilidade  ou
declarando  a  incompatibilidade,  que  se  ditará  no  prazo  de  dous  meses,
corresponde  ao  Ministerio  da  Presidencia,  a  proposta  do  Subsecretario  do
Departamento correspondente; ao órgano competente da Comunidade Autónoma
ou ao Pleno da Corporación Local, previo informe, no seu caso, dos Directores dos
Organismos, Entes e Empresas públicas. Os recoñecementos de compatibilidade
non poderán modificar a xornada de traballo e horario do interesado e quedarán
automaticamente sen efecto en caso de cambio de posto no sector público.
Según informe do  xefe de servizo de cultura, turismo e promoción da lingua do
Concello de Lugo “no Certificado a indícase que a oferta laboral realizada a este
traballador nunca será coincidente co horario que desempeña no Concello de Lugo.
Por  dito  motivo  non  existe  inconveniente  en  que  se  autorice  a  compatibilidade
solicitada  sempre  que  a  actividade  a  desenvolver  noutro  ámbito  laboral  non
menoscabe ou interfira a realizada polo traballador no Concello de Lugo debendo
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respetar  tódalas  actividades  que se poidan  programar  no desenvolvemento  das
súas funcións conforme á Lei 53/1984, de 26 de decembro de incompatibiliodades
do persoal da Administración Pública”. 
Segundo o Certificado da Asociación Músico Crisanto de data 17/06/2021 redúcese
a xornada laboral a 15 horas semanais, inferior  da metade da xornada semanal
ordinaria.
-DT 9ª.2 da Lei 2/2015, de 29 de abril  de Emprego Público de Galicia:
2. En tanto non se produza a substitución do complemento específico mencionado
no apartado anterior polo complemento de posto de traballo previsto por medio de
lei,  poderá  recoñecerse,  conforme  ao  disposto  na  normativa  sobre
incompatibilidades que resulte de aplicación, compatibilidade para o exercicio de
actividades privadas ao persoal que desempeñe postos de traballo que comporten
a percepción de complemento específico ou concepto equiparable, sempre que a
súa contía non supere o trinta por cento da súa retribución básica, excluídos os
conceptos que teñan a súa orixe na antigüidade. No caso de que a contía de tal
complemento  supere  o  trinta  por  cento  referido,  poderá  concederse  a
compatibilidade a condición de que a persoa interesada renuncie á percepción do
complemento específico ou concepto equivalente.
En  data  16/06/2021  Armando  Morales  Blanco  presenta  escrito  renuciando  ao
complemento específico.

-  Órgano  competente  para  a  autorización:  A  declaración  de  compatibilidade
requerirá  a  declaración  formal  por  parte  do  Pleno  da  Corporación,  a  teor  do
disposto no artigo 13.3 do RD 1986, de 28 de novembro, polo que se aproba o
Regulamento  de  organización,  funcionamento  e  réxime  xurídico  das  entidades
locais. 

Examinado o expediente e tendo en conta o anterior propónse:
PRIMEIRO: Que polo Excmo. Concello Pleno se autorice a compatibilidade de DON
ARMANDO MORALES BLANCO para o desempeño dun segundo posto de traballo
no sector  privado  como docente  de música y  director  de escola  da Asociación
Músico Crisanto, sempre que a actividade a desenvolver noutro ámbito laboral non
menoscabe ou interfira a realizada polo traballador no Concello de Lugo debendo
respetar  tódalas  actividades  que se poidan  programar  no desenvolvemento  das
súas funcións conforme á Lei 53/1984, de 26 de decembro de incompatibilidades do
persoal da Administración Pública.
SEGUNDO: Se proceda ó desconto da cantidade mensual na retribución á aboar
polo Concello ó traballador o complemento específico correspondente ao seu posto
de traballo.
TERCEIRO: Dar traslado aos interesados, coa indicación de que contra o presente
acto que pon fin á vía administrativa, de conformidade co previsto nos artigos 25 e
46  da  Lei  29/1998  de  13  xullo,  Reguladora  da  Xurisdicción  Contencioso-
Administrativa,  poderá  interpoñer  recurso  contencioso-administrativo,  ante  o
Xulgado  desta  Orde  de  Lugo,  no  prazo  de  dous  meses  a  contar  dende  o  día
seguinte ó da notificación.
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Igualmente poderá interpoñerse, nos termos dos artigos 123 e 124 da Lei 39/2015,
de  1  de  outubro  do  Procedemento  Administrativo  Común  das  Administracións
Públicas, recurso potestativo de reposición ante o mesmo órgano que dictou o acto
no prazo dun mes contado dende o día seguinte á recepción desta notificación.
Contra a resolución expresa do recurso de reposición poderá interpoñe-lo recurso
contencioso-administrativo no devandito prazo de dous meses.”

2.- DITAME FAVORABLE DA COMISIÓN ESPECIAL DE CONTAS E ORDINARIA
DE ALCALDÍA E GOBERNANZA: ECONOMÍA E RECURSOS HUMANOS, emitido
na sesión celebrada o día 23 de xullo de 2021.

Tras a deliberación efectuada, sométese o asunto a votación, acadándose
os seguintes resultados:

Votos emitidos: 24

- Votos a favor: 12 dos Grupos Municipais do Partido Socialista de 
Galicia-PSOE e do Bloque Nacionalista Galego.

- Votos en contra: 0
- Abstencións: 12 dos Grupos Municipais do Partido Popular e de 

Ciudadanos Lugo.

En virtude de todo  o  cal,  o  Excmo.  Concello  Pleno,  por  maioría  simple,
ACORDA:

PRIMEIRO.-  Autorizar  a  compatibilidade  de  DON ARMANDO  MORALES
BLANCO para o desempeño dun segundo posto de traballo no sector privado como
docente de música y director de escola da Asociación Músico Crisanto, sempre que
a actividade  a  desenvolver  noutro  ámbito  laboral  non  menoscabe  ou interfira  a
realizada  polo  traballador  no  Concello  de  Lugo  debendo  respetar  todas  as
actividades  que  se  poidan  programar  no  desenvolvemento  das  súas  funcións
conforme á Lei 53/1984, de 26 de decembro de incompatibilidades do persoal da
Administración Pública.

SEGUNDO.- Proceder ó desconto da cantidade mensual na retribución á
aboar polo Concello ó traballador o complemento específico correspondente ao seu
posto de traballo.

TERCEIRO.- Dar  traslado aos interesados, coa indicación de que contra o
presente acto que pon fin á vía administrativa,  de conformidade co previsto nos
artigos  25  e  46  da  Lei  29/1998  de  13  xullo,  Reguladora  da  Xurisdicción
Contencioso-Administrativa,  poderá interpoñer recurso contencioso-administrativo,
ante o Xulgado desta Orde de Lugo, no prazo de dous meses a contar dende o día
seguinte ó da notificación.
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Igualmente poderá interpoñerse, nos termos dos artigos 123 e 124 da Lei
39/2015,  de  1  de  outubro  do  Procedemento  Administrativo  Común  das
Administracións Públicas, recurso potestativo de reposición ante o mesmo órgano
que dictou o acto no prazo dun mes contado dende o día seguinte á recepción
desta notificación.  Contra a resolución expresa do recurso de reposición poderá
interpoñe-lo recurso contencioso-administrativo no devandito prazo de dous meses.

PROPOSICIÓNS

3/108 PROPOSICIÓN DO GRUPO MUNICIPAL CIUDADANOS LUGO, NÚMERO
244/2021  DE  REXISTRO  DE  PLENO,  PARA  A  PROMOCIÓN  DUN  OCIO
XUVENIL  SAUDABLE  E  SEGURO (Exp.  2021/G004/000640).-  Vista  a  citada
proposición do Grupo Municipal Ciudadanos Lugo, número 244/2021 de Rexistro de
Pleno, cuxa elevación a Pleno foi ditaminada pola Comisión Permanente Ordinaria
de Cohesión y Dinamización Social,  celebrada o día 22 de xullo de 2021, e que
seguidamente  se transcribe:

“Segundo  informes  publicados  polo  Ministerio  de  Sanidade,  nos  últimos
anos estase a producir un cambio no patrón do consumo de alcohol nas xeracións
máis  novas.  Consúmese  alcohol  en  cantidades  máis  elevadas,  nun  espazo  de
tempo máis curto, sendo habitual na vía pública, o que acaba xerando, en moitas
ocasións, problemas de orde público, incluso, as veces, con violencia.

Por desgraza, o alcohol está a ser un elemento esencial do ocio xuvenil e
unha forma de socializar. 

A esta situación tampouco é allea a cidade de Lugo, desde que rematou o
estado de alarma o pasado 9 de maio, e tamén durante o meses nos que aínda
había  toque  de  queda,  puidemos  ver  concentracións  de  mozos  e  mozas,  en
distintas zonas da cidade, sen respectar na maioría das ocasións, as medidas de
seguridade,  o que conleva un gran risco de contaxio.  Perigo que xa se está a
converter  en  realidade  ao  incrementarse  o  número  de  contaxiados  entre  as
xeracións máis novas. Porque a batalla contra o coronavirus aínda non rematou, a
pesar do cese das duras limitacións impostas. 

Este  tipo  de  comportamento  absolutamente  irresponsable  que  incumpre
todas as medidas sanitarias fai necesario que desde as administracións se tomen
todas as precaucións para evitar que estas concentracións poñan en risco a saúde
na nosa cidade.

A estas consecuencias, hai que engadir os actos vandálicos que se suceden
que  están  a  afectar  ao  noso  patrimonio  histórico  en  espazos  protexidos  e  no
mobiliario urbano en distintas zonas  da cidade. Espertamos nas fins de semana
coas  rúas  do  noso  casco  histórico  cheo  de  lixo,  cristais  e  tamén  con  outros
incidentes, como pelexas, que acaban con feridos. 

Ninguén dubida dos meses duros que sufriron os nosos mozos e mozas e o
cambio  brutal  acontecido  nos  seus  hábitos  de  socialización,  pero  estas
imprudencias  poden  ter  efectos  e  consecuencias  nefastas  para  a  recuperación
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sanitaria e tamén, por suposto, económica. 
En xullo de 2020, a Xunta de Galicia aprobou unha resolución na que se

prohibía  beber  na  rúa  como  medida  de  control  ante  a  pandemia  e  a  recente
modificación da lei de saúde, aprobada en febreiro de 2021, prohibe nun dos seus
artigos  o  consumo en  grupo  de  bebidas  alcohólicas  na  vía  pública,  parques  e
prazas públicas e outros lugares de tránsito público. A pesares de existir normativa
ao respecto, o día a día, e sobre todo nas noites dos fins de semana, amosa que
segue a ser algo habitual e difícil de controlar. 

Durante  todos  os  meses  da  pandemia,  existiron  moitas  restriccións  que
afectaron en gran medida, aos locais de hostalería, e os locais de ocio nocturno
aínda acaban de abrir as súas portas despois de moitos meses pechados, e tamén
coa esixencia de cumprir con medidas de seguridade. Se pedimos e esiximos que
estes locais cumpran coa legalidade,  é dificilmente defendible que existan estas
concentracións sen cumprir nin a máis mínima medida de seguridade, e que sexan
totalmente impunes. Ademais do risco extremo que por si mesma esta actividade
conleva, hai que salientar o dano económico e a inseguridade xurídica que afecta
ao sector da hostalería e do ocio nocturno.

De aí que sexa preciso intensificar a presencia policial naquelas zonas onde
de xeito habitual se levan a cabo botellóns: atrio da catedral, parque de Rosalía,
zona de O Carme, etc. e igual modo, que poñer en marcha alternativas de ocio
xuvenil nocturno, que os manteña alonxados dun consumo excesivo de alcohol e
poidan compartir o seu tempo de lecer en outro tipo de actividades. 

Desde  Ciudadanos  Lugo,  consideramos  imprescindible  poñer  en  marcha
unha serie de iniciativas de ocio saudables e atractivas,  que rompa cos hábitos
existentes e fomenten espazos de encontro e diversión.  Non só son necesarias
actividades  para o lecer  diurno,  senon que é  preciso  plantexalas  tamén para a
tarde/noite. 
Por todo isto, propoñemos ao pleno os seguintes puntos de acordo:

1. Instar ao Goberno local a incrementar a presenza policial nas zonas onde
de xeito habitual  se  realizan botellóns,  levando a cabo unha acción coordinada
entre as distintas forzas de seguridade presentes na cidade,  para efectivizar  os
recursos humanos dispoñibles.

2.  Instar  ao  Goberno  local  a  promover  a  instalación  de  cámaras  de
seguridade naquelas zonas protexidas e de alto valor patrimonial  que sufran de
xeito  reiterado  actos  vandálicos  para  disuadir  dos  mesmos  e  protexer  o  noso
patrimonio histórico e cultural.

3.  Instar  ao  Goberno  local  a  poñer  en  marcha  un  campaña  de
concienciación  e  sensibilización  dirixido  aos mozos e  mozas lucenses sobre  as
consecuencias dun consumo excesivo de alcohol, aos que se unen neste momento
os perigos asociados á pandemia.

4. Instar ao Goberno local a deseñar e poñer en marcha unha programación
de  ocio  diúrno  e  nocturno  xuvenil  axeitado  ás  súas  demandas,  contando  coa
participación  e  aportacións  de  entidades  xuvenís,  culturais  e  deportivas  para  a
elaboración da mesma.

5. Actualizar e dotar de contido na páxina web municipal o espazo dedicado
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a  xuventude,  onde  se  visualicen  todas  as  actividades  programadas  e  onde  se
poidan recibir suxestións e propostas da mocidade de cara a novas programacións
ou contidos a ter en conta.

Tras a deliberación efectuada, sométese o asunto a votación, acadándose
os seguintes resultados:

Votos emitidos: 24

- Votos a favor: 12 dos Grupos Municipais do Partido Popular e de 
Ciudadanos Lugo.

- Votos en contra: 12 dos Grupos Municipais do Partido Socialista de 
Galicia-PSOE e do Bloque Nacionalista Galego.

- Abstencións: 0

Efectuada nova votación con idéntico  resultado e,  en virtude do voto de
calidade  da  Excma.  Sra.   Alcaldesa-Presidenta,  o  Excmo.  Concello  Pleno,
ACORDA  REXEITAR  a  proposición  presentada  polo  Grupo  Municipal  de
Ciudadanos Lugo, anteriormente transcrita.

DELIBERACIÓN

-  LARA  MÉNDEZ  LÓPEZ: Iniciamos  co  grupo  propoñente,  con  Cidadáns,  3
minutos para a súa portavoz. 

- OLGA LOUZAO ALDARIZ: Moitas grazas e moi bos días a todos e a todas. 
Pois, a pesar de ser habitual nos anos 80 e 90, a verdade é que foi nos últimos
anos  cando  as  concentracións  nas  rúas  e  parques  para  consumir  alcohol  se
converteron no que parece ser a única alternativa de ocio para moitos mozos e
mozas. 

Por todos son coñecidos os efectos negativos que o alcohol pode acarrear
na saúde, efectos que ademais nestes momentos de pandemia pois están a ser
incrementados  por  ser  espazos  nos  que  non  se  gardan  as  debidas  medidas
sanitarias  de  prevención  e  se  produce  maior  número  de  contaxios,  sobre  todo
desde que finalizou o estado de alarma, o que está a provocar novas restricións
que afectan a sectores económicos como o da hostalaría ou o ocio nocturno. 

Pero,  ademais,  este  ocio  nocturno,  este  consumo  excesivo  de  alcohol,
perdón,  tamén  está  a  producir  outras  consecuencias  graves  e  preocupantes,
ataques ao noso patrimonio histórico e cultural e accións violentas que acaban coa
intervencións das forzas de seguridade e con atendidos nos hospitais. 

E seguro que ninguén de nós pon en dúbida o gran esforzo que se lles pediu
á nosa mocidade, que durante moitos meses viron absolutamente reducida a súa
vida social e as súas relacións persoais, pero isto non pode servir para non tomar
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as medidas necesarias para que as accións irresponsables duns poucos lle afecten
a todos. 

Os  coñecidos  xeralmente  como  botellóns  seguen  prohibidos  por  unha
normativa autonómica, pero calquera de nós pode comprobar como un venres ou
un sábado pola tarde noite ducias de rapaces se concentran por exemplo no parque
Rosalía para beber. Isto ademais está a provocar desperfectos no mobiliario urbano
e un incremento do lixo e tamén dos cristais para usuarios dos parques infantís. 

Cando falamos dos problemas que ocasiona o consumo excesivo de alcohol
como  forma  de  ocio,  téndese  a  culpabilizar  os  nosos  mozos  e  mozas,  pero
tampouco se lles está a ofrecer outro tipo de ocio alternativo chamativo e barato
que lles poida resultar atractivo da mesma maneira, e, se existe, non se está a
fomentar o suficiente. 

Por iso desde o noso grupo municipal queremos que esta Administración
local se involucre coa nosa mocidade e poña en marcha iniciativas que fomenten
outro tipo de ocio, cunha programación que conte coas súas propostas para que lle
resulte  máis  atractiva  e  que  conte  cun  espazo  propio  de  información  e  de
publicidade  dentro  da  web  municipal  para  coñecer  sempre  en  tempo  real  as
distintas  opcións  que  teñen  á  súa  disposición.  Non  podemos  pedirlles  que
modifiquen os seus hábitos de ocio se non lles ofrecemos a oportunidade de contar
con outro tipo de actividades nas que tamén son posibles as relacións sociais e a
diversión. 

Ao mesmo tempo que as campañas de sensibilización e concienciación dos
problemas que acarrea o consumo excesivo de alcohol deben seguir presentes nos
centros educativos,  porque hoxe está a ser un dos problemas máis graves que
afectan ao conxunto dos adolescentes, e cada vez a unha idade máis temperá. 
Os  efectos  negativos  que  se  están  a  producir  nestes  meses  por  estas
concentracións exixen, por outra banda, que a presenza policial sexa continua, e
para  iso  e  tendo  en  conta  que  se  conta  con  poucos  efectivos,  debe  ser  unha
presenza  coordinada  para  alcanzar  maior  efectividade.  Sabemos  que  esta
coordinación se está a levar a cabo, pero os botellóns tenden a producirse, igual
que  os  actos  vandálicos  e  as  pelexas,  que  están  a  causar  sensacións  de
inseguridade para o resto da cidadanía.  Por  iso nos parece fundamental  que o
equipo  de Goberno valore  novamente a posibilidade de instalar  as  cámaras de
vixilancia, sobre todo en espazos onde os danos patrimoniais se repiten e son máis
grandes. Débense converter nun elemento disuasorio que pode servir para axudar
a comprobar responsabilidades en caso de ser preciso coñecelas. 

Desde  Ciudadanos  queremos  que  a  nosa  mocidade  poida  contar  con
alternativas de ocio que lle permita seguir desfrutando dos seus amigos, da súa
vida  social,  dos  seus  encontros,  pero  sempre  coas  medidas  de  prevención
necesarias neste momento e sobre todo para que... 

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Quenda agora para o portavoz
do Goberno, o concelleiro de Xuventude.

- MAURICIO VICTORIO REPETTO MORBÁN: Buenos días, alcaldesa, gracias. 
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Primero, aclararle que su propuesta ya empieza mal. Usted registra en el
Pleno una propuesta para la promoción de un ocio juvenil saludable y seguro y, si
usted es conocedora de que desde algún área de Juventud o cualquier área del
Concello  se  promueva  un  ocio  juvenil  insaludable  e  inseguro,  háganoslo  saber
porque seremos los primeros en tomar cartas en el asunto.

Recientemente venimos de aprobar el IV Plan municipal de prevención de
drogodependencias, elaborado por los técnicos del Servicio de Atención de Drogas
del Concello de Lugo, en conjunto y en colaboración, por supuesto, con este equipo
de Gobierno. Plan que incluye la prevención de drogodependencias en adicciones
con  sustancias,  y  sin  ellas,  atendiendo  a  las  nuevas  adicciones,  como son  las
nuevas tecnologías y como puede ser la nomofobia, el … (non se entende) …, las
apuestas online o el ciberbullying. Partiendo como punto de apoyo para dicho plan
un  estudio  epidemiológico  recientemente  elaborado  de  forma  conjunta  por  la
Universidad del Campus de Lugo y el Concello de Lugo. O sea, sí, datos reales de
nuestros jóvenes de nuestro municipio. Este equipo de Gobierno seguirá trabajando
día tras día en la prevención por entender que es ahí donde debemos incidir y así lo
seguiremos  haciendo.  Recientemente  se  ha  lanzado  una  campaña  de
sensibilización de consumo responsable de alcohol con colaboración de hosteleros
y superficies comerciales y 24 horas para jóvenes de entre 14 y 35 años. 

Usted también ha pedido información a la Policía Local, al jefe de Policía
Local, y también le tiene que constar; usted quiere estigmatizar a los jóvenes de
Lugo  con  el  botellón.  Lugo  cuenta  con una  población  juvenil  censada  de  unos
22.000 jóvenes entre 14 y 35, y solo constan en un año, de junio de 2020 a junio de
2021, 200 actas por este motivo de botellón. Y se le informa desde la Policía Local
que esa es la realidad y que se trabaja de forma conjunta con todas las fuerzas de
seguridad y que sepa que también tiene que ponerse al día. 

Hemos programado actividades de ocio atractivas para los jóvenes de forma
constante. Sabemos la realidad que están a pasar y somos los primeros en estar
ahí.  Hemos  organizado  cursos  de  formación  para  mejorar  su  empleabilidad,
conducción de 4x4, apoyo escolar,  Sábados Máis por Ti,  actividades deportivas,
artísticas, de baile, de cocina, rocódromo, actividades juveniles para las familias con
apoyo  psicológico  para  los  adolescentes,  jurídicas,  nutricionales,  cursos  de  DJ,
rutas de senderismo,  monólogos,  batallas de gallos,  graffitis...  Hemos creado el
parque  también  del  skate  para  que  puedan  también  tener  ese  ocio  saludable
vinculado al deporte. Hemos hecho campamentos, cursos de reparación de móviles
y  de  electrónica,  cursos  de  monitor  de  tiempo  libre,  campamentos  de  verano,
multiaventura,  rutas  saludables,  campañas  de  prevención  de  institutos  y
universidades,  rutas de arte urbano, talleres audiovisuales y de fotografía, yoga,
pilates, aerobic latino, costura creativa, preparaciones para el examen del First...
Entonces no puede... 

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, finalizou a súa quenda. Quenda agora para a
portavoz do Partido Popular, 3 minutos. 
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- MARÍA CARMEN LÓPEZ SILVA: Gracias, alcaldesa. Ya les anticipo que desde
este Grupo Municipal del Partido Popular vamos a votar favor de esta proposición,
ya que se trata de un remix de proposiciones ya realizadas por este mismo grupo
que les habla. 

En  octubre  de  2020  el  Partido  Popular  les  propuso  instalar  cámaras de
videovigilancia  para  prevenir  y  minimizar  las  consecuencias  de  las  agresiones
vandálicas al patrimonio y mejorar la seguridad de las personas. Además, servirían
de elemento disuasorio para las personas que tengan intención de cometer actos
que  atenten  contra  los  ciudadanos,  el  patrimonio  y  edificios  públicos.  Por  ello,
seguimos optando por la elaboración de un estudio de videovigilancia en nuestra
ciudad,  Lugo, más teniendo en cuenta que por diferentes causas en los últimos
meses creció la sensación de inseguridad en nuestra ciudad. 

Es necesario también la puesta en funcionamiento de la red de cámaras de
seguridad existente en El Ceao y que llevan apagadas una década. Les recuerdo
también  que  el  15  de  julio  de  2021  el  Grupo  Municipal  Popular  se  sumó
públicamente a la preocupación de todos los negocios que hay en el casco histórico
de Lugo debido a los altercados y concentraciones de personas en botellones y
reclamando un plan municipal contra el botellón. Hace unos días desde este grupo
municipal  nos reunimos con los hosteleros del casco histórico afectados por los
botellones  para  consensuar  posibles  medidas  para  poner  freno  a  este  tipo  de
prácticas.  Pero no queda ahí  la  cosa,  en mayo de este mismo año este grupo
municipal  también propuso la  promoción hábitos de vida saludables,  recordando
que esta ciudad forma parte de la Red Española de Ciudades Saludables y que
como Administración pública este Concello tiene el deber de incentivar el cambio de
aquellos factores que influyen negativamente en la salud de las personas. Y una
forma  de  hacerlo  es  llevar  a  cabo  acciones  dirigidas  a  fomentar  hábitos  de
alimentación  saludables,  la  práctica  de  actividad  física  de  forma  regular,  la
prevención  de  la  obesidad  y  la  reducción  del  consumo  de  alcohol,  tabaco  y
cualquier otro tipo de sustancias adictivas. En definitiva, fomentar la salud. 

Gracias.

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Iniciamos a segunda quenda.
Minuto e medio para a portavoz de Cidadáns. 

- OLGA LOUZAO ALDARIZ:  Bueno, en primeiro lugar,  señor Repetto, home só
faltaría que desde o Concello de Lugo se promovese o consumo de alcohol;  en
ningún momento se está a poñer en dúbida o labor que se está realizando, pero,
como vostede pode saber e como se publicita que non estamos a falar durante as
fins de semana, por exemplo, venres e sábado, a actividade de tarde-noite que se
lle  dedica  aos  xoves  da  cidade  promovida  por  esta  Administración  local  é
inexistente.  E, se non, mire calquera noticia que pode ver de fin de semana de
calquera medio de prensa aparecen as actividades que se poden realizar e non
aparece ningunha por parte desta Administración local. 

Fala vostede de 200 denuncias da Policía Local, tamén é certo que moitos
deles afirmaban que, cando se acercaban a un espazo en que se estaba a practicar
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o botellón,pois os mozos e mozas escapaben para que non fosen multados, porque
é  unha  actividades  que  está  prohibida.  Eu  invítoo  a  que  calquera  venres  ou
calquera  sábado  pola  noite  se  acerque á  tarde-noite  ao parque de Rosalía,  ao
Carme, para que vostede vexa se realmente se está a levar a cabo estes botellóns
ou non. O problema non é que se realicen, o problema é que é un problema para a
súa saúde, se están incrementando os contaxios, porque son espazos nos que non
se están a realizar as medidas de prevención, e nós simplemente propoñemos que
se leven a cabo outro tipo de iniciativas e que se conte coas súas aportacións para
que sexan máis atractivas, porque seguramente eles terán outras ideas ou poderán
poñernos,  darnos novas iniciativas  que lles  resulten máis atractivas para o ocio
nocturno ou parao ocio da tarde. 

É unha proposta propositiva, e nunca mellor dito, na que se está a falar de
situacións reais que están acontecendo na nosa cidade e se lles pon ou se llesestá
dando  ideas  para  poñerlles  remedio.  Se  vostedes  non  o  queren  levar  a  cabo,
seguiremos vendo como se levan a cabo prácticas do botellón, consumo excesivo
de alcohol nos nosos mozos... 

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Quenda agora para o partido do
Goberno.

- MAURICIO VICTORIO REPETTO MORBÁN: Gracias, alcaldesa. 
Está  claro  que  la  única  alternativa  que  ofrecen  el  Partido  Popular  y

Ciudadanos es colocar cámaras de videovigilancia. Eso es la alternativa de ocio
que  usted  quiere  social,  seguro  y  saludable  para  los  jóvenes.  Por  supuesto,
votaremos que no, porque ya lo estamos haciendo, porque ya tenemos los Sábados
Máis por Ti, hemos celebrado el décimo aniversario de la Casa de la Juventud con
un  montón  de  actividades  que  se  llevan  desarrollando  todo  este  año  y,  por
supuesto, lo que sí como comprenderá para este equipo de gobierno el área de
Juventud es prioritaria, por eso estamos y seguiremos trabajando para mejorar sus
oportunidades en todos los ámbitos, y hoy más que nunca estaremos a la altura
para dar respuesta a sus necesidades. 

Señora Louzao, la invito para que se inscriba en el próximo curso de DJ
porque necesita cambiar el disco. 

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ:Moi ben, moitas grazas. Quenda agora para a portavoz
do Partido Popular. 

-  MARÍA CARMEN LÓPEZ SILVA:Señor Repetto,  como siempre,  su equipo de
Gobierno no escucha. 

En mayo desde el  Partido  Popular  hemos hecho varias  propuestas  para
fomentar los hábitos de vida saludable  entre los ciudadanos de nuestra ciudad,
Lugo. Y, por cierto, le seguimos recordando a este bigobierno que invertir en salud
es  una  de  las  mejores  decisiones  inversiones  que  puede  hacer  cualquier
Administración  pública  y  además  mejorar  la  seguridad  beneficiará  a  toda  la
ciudadanía, y no son incompatibles. 
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Una vieja demanda del Partido Popular es que este Concello cuente con una
normativa que regule, entre otras cuestiones, el botellón. Seguramente me van a
responder que eso es deber de otras administraciones, como siempre, sin escuchar
y lanzar balones fuera, y que no hace falta este tipo de normativa en Lugo. Por
favor,  lean la prensa, vean los titulares y se darán cuenta de que algo hay que
hacer.  La  Ordenanza  de  Convivencia  debe  ser  un  documento  razonado  y
consensuado con los grupos formados por toda esta Corporación, pero también con
toda la sociedad. Sabemos también que la señora alcaldesa es proclive a que Lugo
cuente con esta normativa, pero es más proclive a estar sentada en su sillón con el
bastón de mando y por ello acepta el chantaje del BNG, que ya la avisó y le dio un
ultimátum: si apoya o intenta sacar esta ordenanza adelante, se acabó el pacto de
Gobierno. Señores, señoras del bigobierno, preocúpense más por la seguridad y la
salud de los lucenses, que, repito, no es incompatible y menos por la publicidad y la
foto. 

Gracias.

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi  ben,  moitas  grazas.  Pois  última quenda para  o
grupo propoñente, 30 segundos. 

-  OLGA  LOUZAO  ALDARIZ:  Señor  Repetto,  a  súa  actitude  é  normal  neste
Goberno de poñerse á defensiva e de non escoitar os que estamos intentando facer
cousas que nos están a facer por parte do equipo de Goberno e isto é ao que nos
leva. Ao mellor quizais se a área de Xuventude se dirixira na rúa e non no despacho
iríanos moito mellor  aos lucenses na súa maioría e tamén aos nosos mozos e
mozas. 

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, pois pasamos a proceder entón á votación da
proposta. 

4/109 PROPOSICIÓN DO GRUPO MUNICIPAL CIUDADANOS LUGO, NÚMERO
245/2021  DE  REXISTRO  DE  PLENO,  PARA  FACILITAR  AOS  MOZOS  O
ACCESO Á VIVENDA (Expte. 2021/G004/000641).- Vista a devandita proposición
do Grupo Municipal  Ciudadanos  Lugo,  número 245/2021 de Rexistro  de Pleno,
cuxa  elevación  á  Pleno  foi  ditaminada  na  Comisión  de  Sostibilidade  Urbana  e
Cohesión Territorial, celebrada o día 23 de xullo de 2021, e que seguidamente se
se transcribe:

“EXPOSICIÓN DE MOTIVOS
El pasado mes de abril  el  Banco de España publicó un estudio sobre la

Crisis  del  COVID-19  y  su  impacto  sobre  las  condiciones  económicas  de  las
generaciones jóvenes. Según las conclusiones del informe, los jóvenes de nuestro
país se enfrentan a diferentes problemas derivados de la crisis provocada por la
COVID-19 en materia educativa,  en lo  relativo  a sus condiciones laborales  y  al
impacto económico que tendrá la transición medioambiental. En lo que respecta al
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acceso de los jóvenes a una vivienda,  el  estudio destaca que la  proporción de
personas que poseen una vivienda residencial a los 30 años ha disminuido para
aquellos ciudadanos que nacieron a partir del año 1980. 

En concreto, el 7% de los nacidos en 1988 poseía su vivienda principal a los
29 años; entre los nacidos en 1976, ese porcentaje era del 26%. Entre las causas
de esta problemática se encuentra la precariedad laboral que afecta a este colectivo
y el endurecimiento en la concesión de créditos hipotecarios tras la crisis financiera
que se inició en el año 2008. La conjunción de ambos fenómenos ha provocado,
según  los  datos  del  mencionado  informe,  que  entre  los  años  2014  y  2017,  el
porcentaje de hogares con un cabeza de familia menor de 35 años que vivían en
alquiler subiera en más de 12 puntos, hasta alcanzar el 43%. 

A  su  vez,  los  precios  de alquiler  en  los  últimos  años  han  absorbido  un
elevado porcentaje de los ingresos de las personas en este grupo de edad. La crisis
provocada por la COVID-19 tendrá consecuencias económicas que dificultaran aún
más el acceso a la vivienda debido a la destrucción de empleo juvenil que hemos
experimentado y a la reducción de los salarios de las personas ocupadas de menor
edad. Según los últimos datos de los que disponemos, España es líder de la Unión
Europea en desempleo juvenil con un 37,7%. 

Asimismo,  según  el  estudio  Perdidos  en  la  recesión:  el  empleo  y  los
ingresos de los  jóvenes en España,  un «trabajador  que entrase en el  mercado
laboral  al  final  de  la  Gran Recesión  en 2013 tendría  un salario  diario  un 7,2%
inferior  al  de uno similar  que entrase en 2007».  El contexto económico y social
obliga al Gobierno de la Nación Española, en colaboración con las comunidades
autónomas, a reorientar las políticas públicas de vivienda impulsadas hasta la fecha
a través del Plan Estatal de Vivienda. En particular,  se presenta como prioritario
impulsar políticas públicas dirigidas a aumentar el número de viviendas públicas de
alquiler,  priorizando  la  construcción  de  este  tipo  inmuebles  frente  aquellos
destinados a la venta, y desarrollando mecanismos de colaboración público-privada
que  doten  a  los  arrendadores  de  garantías  de  cobro,  entre  otros  beneficios,  a
cambio de alquileres asequibles para aquellos ciudadanos que encuentran mayores
dificultades para acceder a una vivienda. 

En la actualidad,  el  actual Plan Estatal de Vivienda no presenta medidas
ambiciosas en este sentido. La disposición contemplada en el programa de Ayuda a
los  jóvenes  se  articula  a  través  de  transferencias  económica  a  inquilinos  con
ingresos reducidos menores de 35 años.  La evidencia  publicada hasta la  fecha
afirma que este tipo de políticas acaba provocando un incremento de los precios,
por lo que los arrendatarios no se acaban beneficiando a la práctica de las ayudas
directas. 

Desde  Ciudadanos  creemos  necesario,  además,  impulsar  un  Programa
Municipal de Vivienda que se centre en las necesidades de nuestra juventud, para
que  estos  tengan  las  oportunidades  para  su  desarrollo  autónomo  y  personal.
Garantizar sus oportunidades es asegurar el futuro de toda nuestra sociedad.

Por todo lo expuesto, el Grupo municipal de Ciudadanos en el Ayuntamiento
de Lugo propone los siguientes:

PUNTOS DE ACUERDO
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Primero.  -  Instar  al  Gobierno  de  España  a  elaborar  un  Plan  Estatal  de
Vivienda 2022-2025. El plan contendrá las siguientes medidas: 

a) Instar a la Autoridad Independiente de Responsabilidad Fiscal (AIReF) a
realizar una evaluación de los programas de acceso a la vivienda en régimen de
alquiler protegido.

b) Incluir dentro del programa de fomento del parque de vivienda de alquiler
del próximo Plan Estatal de Vivienda los recursos presupuestarios necesarios para
que las Comunidades Autónomas impulsen un programa de puesta a disposición de
pisos desocupados en el  mercado de alquiler  protegido,  teniendo en cuenta los
resultados de la evaluación prevista en el apartado anterior. 

c) Impulsar, en el marco del Plan Estatal de Vivienda, un programa para que
las comunidades autónomas impulsen servicios de intermediación para facilitar la
incorporación  de  viviendas  vacías  al  mercado  del  arrendamiento  a  un  precio
asequible para las personas arrendatarias. 

d)  Acordar,  en  el  seno de  la  Conferencia  Sectorial  de  Vivienda,  que  un
mínimo del 60% de los inmuebles que se inscriban en los programas de captación
de pisos desocupados y de intermediación para facilitar el acceso a la vivienda se
ponga a disposición de personas menores de 35 años. 

e) Crear un Programa para la Ampliación del Parque Público de Vivienda en
Régimen de Alquiler, en colaboración con las Comunidades Autónomas, que tenga
como finalidad aumentar el número de viviendas en régimen de protección oficial a
través de la adquisición o concesión del uso de viviendas privadas, principalmente
en zonas con precios tensionados o con una elevada incidencia de situaciones de
vulnerabilidad en el acceso a la vivienda. 

Segundo. - Instar al Gobierno de España a impulsar una reforma del Real
Decreto Legislativo 7/2015 por el que se aprueba el texto refundido de la Ley de
Suelo y Rehabilitación para fijar que el 100% de las viviendas que se construyan
durante los próximos 30 años y estén sujetas a régimen de protección pública se
destinen a alquiler protegido.

Tercero.  -  Instar  al  Ayuntamiento  de  Lugo  a  la  elaboración  de  un  Plan
Estratégico Municipal de Vivienda en colaboración con los agentes sociales, en el
cual se realizará un estudio detallado sobre la realidad del municipio como punto de
partida para una planificación sensata y realista para dar solución a los problemas
habitaciones actuales y futuros de nuestro municipio.

Cuarto.  -  Instar  al  Ayuntamiento de Lugo A la elaboración de un estudio
técnico  en  el  que  se  contemple  la  posibilidad  de  ampliar  el  parque  público
disponible mediante la rehabilitación, adquisición y construcción de viviendas.”

Tras a deliberación efectuada, sométese o asunto a votación, acadándose
os seguintes resultados:

Votos emitidos: 24

- Votos a favor: 12 dos Grupos Municipais do Partido Popular e de 
Ciudadanos Lugo.
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- Votos en contra: 12 dos Grupos Municipais do Partido Socialista de 
Galicia-PSOE e do Bloque Nacionalista Galego.

- Abstencións: 0

Efectuada nova votación con idéntico  resultado e,  en virtude do voto de
calidade  da  Excma.  Sra.   Alcaldesa-Presidenta,  o  Excmo.  Concello  Pleno,
ACORDA REXEITAR a proposición presentada polo Grupo Municipal Ciudadanos
Lugo, anteriormente transcrita.

DELIBERACIÓN

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Pois novamente para Cidadáns, 3 minutos, como grupo
propoñente.

- JUAN MANUEL VIDAL-PARDO GARCÍA: Buenos días. Muchas gracias, señora
alcaldesa. 

La  propuesta  que  traemos  hoy  una  vez  más  Ciudadanos  lo  único  que
pretendemos es que sea acogida de una forma positiva. Creo que el tema a tratar
es importante y especialmente  para este colectivo,  para el  de los  jóvenes.  Hay
ciertos  datos  y  cierta  situación  que  es  inevitable  tratar.  Si  un  momento  es
complicado para los jóvenes es este por el que estamos pasando. Y un reciente
estudio, que es el que mencionábamos en nuestra propuesta, creemos que es de
vital importancia ya que destaca ciertos datos como, por ejemplo, que el 7% de los
nacidos en 1988 poseía una vivienda principal a los 29 años. Sin embargo, entre los
nacidos en el 76 el porcentaje ascendía al 26%. Este descenso es autenticamente
alarmante y nuestros jóvenes deben recibir la ayuda necesaria para poder salir de
este  pozo,  pero  esta  ayuda  bien  sabemos  que  es  una  competencia  estatal  o
autonómica, pero creo que el problema es tan grande que debemos ayudar desde
todas las administraciones en la medida de lo posible. 

Las causas de esta problemática se encuentran sin duda en la precariedad
laboral  que  afecta  a  este  colectivo  y  también  al  endurecimiento  a  la  hora  de
conceder  hipotecas  después  de  la  crisis  del  2008.  Esta  conjunción  de  ambos
fenómenos ha provocado que entre los años 2014 y 2017 el porcentaje de hogares
con un cabeza de familia menor de 35 que vivían de alquiler subiera hasta el 43%;
es decir  12  puntos.  A  su  vez,  los  precios  de  alquiler  en  los  últimos  años  han
absorbido un elevado porcentaje de los ingresos de las personas de este grupo de
edad,  y la  crisis  del  coronavirus tendrá también consecuencias  económicas que
dificultarán en un futuro aún más este acceso a la vivienda,  debido sobre todo,
entendemos, a la destrucción del empleo juvenil. Y aquel que no está destruido, por
el descenso en los salarios.

Creemos que también es de destacar otro estudio que era el estudio Amaro
Perdidos, que decía que el empleo y los ingresos de los jóvenes en España, que
trataba este descenso, y hablaba de que un trabajador que entrase en el mercado
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laboral a final de 2013 tendría un salario diario 7,2 inferior al que entrase en 2007;
es decir, 6 años después tendría un salario un 7% inferior. 

El  contexto  económico  y  social  obliga  al  Gobierno  de  España,  en
colaboración con comunidades autónomas, a reorientar  las políticas públicas  de
vivienda impulsadas hasta la fecha con un plan estatal de viviendas. En particular,
se presenta o nos parece prioritario impulsar  estas políticas públicas dirigidas a
aumentar la vivienda pública de alquiler, priorizando la construcción de este tipo de
inmuebles frente a aquellos destinados a la venta y desarrollando mecanismos de
colaboración público-privada que doten a los arrendadores también de garantías de
cobro.

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas, e quenda agora para o portavoz
do Goberno, o concelleiro de Xuventude.

- MAURICIO VICTORIO REPETTO MORBÁN: Gracias, alcaldesa. 
El  acceso  a  la  vivienda  digna  es  un  derecho  constitucional,  un  recurso

fundamental  y  de  primer  orden.  Para  la  Administración  autonómica  se  trata,
además, de una competencia propia en la que, lamentablemente, por lo menos en
Lugo, lleva mucho tiempo sin dar la talla, como así lo demuestra la ausencia del
parque inmobiliario público disponible y un nulo interés inversor para crearlo desde
hace más de una década, ya que la construcción del edificio de la avenida Paulo
Fabio  Máximo,  el  último de la  capital  de vivienda de protección oficial,  data de
diciembre de 2008, y de 2017 la última rehabilitación es la de La Tinería. 

Este  Concello  puso  a  disposición  de  la  Xunta  de  Galicia  terrenos  para
efectos tanto en Garabolos como al lado del Auditorio nuevo, y desde hace años se
comprometió a promover vivienda protegida sin que hasta el momento se hubiera
materializado. Es más, en los propios presupuestos autonómicos del 2020, la Xunta
incluía una partida de medio millón de euros para este concepto de la que a fecha
de hoy no sabemos nada, y por el que se cedía la parcela municipal de Magoi, en la
que además de la dotación cultural se preveía la edificación de 140 viviendas, el
60% de protección oficial. 

A esto hay que añadir que en las listas de demandantes recogidas en el
Registro Único de la Xunta de Galicia se incrementa cada año, triplican a las de
Ourense.  Sin  embargo,  desde  el  Ayuntamiento  queremos  contrarrestar  estos
efectos,  empleando los instrumentos que tenemos a nuestra disposición y entre
esos  el  Plan  estratégico  de  subvenciones  que  solo  el  año  pasado  movilizó
8.000.000 € para ser la mano tendida que precisa la sociedad lucense. 

Actualmente  las  ayudas  municipales  de alquiler  gestionadas  a  través de
Evislusa tienen en torno a 140 perceptores, que reciben una aportación de entre 45
y 175 € mensuales en función de su renta. Una vez más, como ya ha hecho la
alcaldesa en innumerables ocasiones, este Concello de Lugo lo que ofrecemos es
una total colaboración a la Xunta de Galicia para agilizar al máximo el desarrollo
urbanístico de estos solares del IGVS con el fin de crear una nueva vivienda de
protección oficial y así no dejar desamparados ni tirados a los vecinos y vecinas en
un momento de gran incertidumbre económica como este.
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- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Quenda agora para o Partido
Popular, 3 minutos. 

- SAGRARIO SÁNCHEZ RAMIL: Grazas, alcaldesa. 
Concordamos na parte principal desta proposta, hai que garantir o acceso á

vivenda aos mozos, como igual o hai que garantir para as persoas de mediana ou
avanzada idade. É certo que os menores de 35 anos teñen un problema xa que
ademais de non ter moitos medios hai que ter en conta que non hai un mercado
amplo de vivendas de aluguer. Socioloxicamente é certo que os menores de 35
teñen  problemas  para  alugar  unha  vivenda,  como  os  teñen  para  formar  unha
familia, ter fillos ou pensar en mercar un inmoble; problemas derivados de non ter
unha estabilidade laboral, o que lles impide acceder a unha vivenda en aluguer,
porque non falemos de mercar!, como van mercar se non saben o que é un traballo
estable? 

En Europa hai unha clara tendencia polo aluguer de vivendas en lugar de
mercar, xa que debido ás condicións económicas xerais é máis difícil optar a unha
vivenda en propiedade. É complicado para un mozo reunir os requisitos dos bancos
e tamén asumir todos os gastos derivados de ter unha vivenda: posibles reformas,
amoblar,  etcétera.  Sendo  sinceros,  é  complicado  ter  capacidade  de  aforro  nin
sequera para alugar; xa non quero nin pensar en que se poida comprar. 

As administracións deberían pensar en políticas nunha dobre vía: por unha
banda, pensar en políticas para que os mozos teñan acceso ao mercado laboral, xa
que este sector da poboación non ten acceso a un traballo digno e estable e teñen
máis opcións de acceder a unha vivenda. É aquí onde se ve que as políticas do
PSOE fan moito dano, xa que conseguiron que España lidere a triste clasificación
da maior porcentaxe de paro xuvenil en Europa. Iso non o podemos negar, están os
datos aí. Así é imposible alugar unha vivenda, imaxínense outra vez para mercar. 
E, por outra banda, as administracións ten que aumentar o mercado de vivendas en
aluguer, xa que é moi escaso. Hai que ter claro que hai que protexer os inquilinos,
pero  tamén os  propietarios  que  alugan  as  súas vivendas.  Hai  moitos  inmobles
parados,  xa  que  todos  teñen  medo  aos  impagos  e  ás  ocupacións.  Insisto,  os
propietarios teñen medo a non cobrar o aluguer das súas propiedades ou, peor
aínda, a non poder acceder ás vivendas no caso de que os inquilinos non fagan
fronte aos pagos. 

Ante esta situación, debemos tamén reflexionar sobre as ocupacións ilegais
e a desprotección dos propietarios neste senso. Por iso hai que dar garantías para
que os propietarios poidan ter as súas vivendas á disposición no caso de que os
arrendatarios non paguen, porque é certo que ante esa desprotección moitos deles
non se queren arriscar e prefiren ter  as súas vivendas pechadas ao non poder
recuperalas ou a que cando as recuperen as atopen en malas condicións. 

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Segunda quenda, minuto e medio para o portavoz de
Cidadáns.
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- JUAN MANUEL VIDAL-PARDO GARCÍA: Muchas gracias. 
Como decíamos, efectivamente, la competencia principal de la vivienda es

del Gobierno de España y de la Xunta de Galicia,  pero si bien es cierto que el
problema entendemos que es lo suficientemente grave como para que todas las
administraciones  pongan de su parte.  Entonces,  cabría preguntarse si  desde el
Ayuntamiento de Lugo se ha hecho lo suficiente, tal y como se dice. Y a mí me
gustaría  preguntar  si  efectivamente  existe  un  plan  estratégico  municipal  de
vivienda;  y,  no  existiendo,  nosotros  lo  que  proponemos  es  que  se  cree.  ¿Qué
problema  hay  en  crear  este  plan?  Parece  que  la  creación  de  este  plan  es
simplemente algo positivo que no perjudica  a nadie  y que,  sin embargo,  puede
redundar en el beneficio de muchos jóvenes. 

En este mismo sentido, entendemos que por parte del Ayuntamiento debería
también  hacerse  un  estudio  técnico  que  contemple  la  posibilidad  de  ampliar  el
parque público del que se dispone. Es decir, para solucionar un problema lo primero
que tenemos que hacer es un análisis detallado de cuáles son sus carencias para,
acto seguido,  proponer las posibles soluciones.  Nosotros creemos que desde el
Ayuntamiento  de  Lugo  se  puede  hacer  mucho,  que  los  jóvenes  merecen  que,
aunque no sea su competencia principal, el Ayuntamiento de Lugo también haga
todo lo posible para instar a las administraciones competentes y, al mismo tiempo,
desarrollar  en la  medida  de  sus  posibilidades  un  plan  estratégico  municipal  de
vivienda que finalmente, como decimos, redunde en el beneficio de estos jóvenes. 
Muchas gracias. 

-  LARA  MÉNDEZ  LÓPEZ: Moi  ben,  moitas  grazas.  Segunda  quenda  para  o
portavoz do Goberno o concelleiro de Xuventude. 

- MAURICIO VICTORIO REPETTO MORBÁN: Gracias, alcaldesa. 
Señor Vidal, ese estudio existe por parte del Concello, lo que no existe es por parte
de la Xunta, quien tiene las competencias, porque el IGVS no tiene ningún dato
oficial de cuál es el parque inmobiliario vacío con que cuenta Lugo. 
También nosotros estamos poniendo una forma diferente de hacer ciudad. Hemos
puesto  Lugo Transforma con 12.000.000 €  para generar  empleo de calidad,  un
empleo  sostenible,  una  economía  verde.  Estamos  poniendo  formación  para  el
empleo,  movilizando también los recursos. Y me pregunto si al  PP, a la señora
Sánchez,  le  suena algo la  burbuja inmobiliaria,  porque a veces me parece que
perdemos  un  poco  la  noción  de  dónde  vienen  estos  problemas.  Por  tanto,
votaremos que no, porque ya estamos poniendo todos los medios necesarios. Y
también me pregunto si esta confusión que tiene el señor Vidal responde a que el
que está buscando casa nueva es usted;  pero déjeme darle  un consejo,  señor
Vidal: antes de tomar casa donde morar, mire a su vecindad.

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi  ben,  quenda  agora  para  a  portavoz do  Partido
Popular. 
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-  SAGRARIO SÁNCHEZ RAMIL: Eu  vou  aportar  unha  solución  por  se  queren
escoitala ou tomar nota. O xeito sería averiguar como captar máis vivenda para o
mercado de aluguer buscando a vía para dar garantías tanto a inquilinos como a
propietarios e propoñendo axudas ou beneficios para ambos, xa sexa a través de
bonificacións ou exencións para os propietarios ou axudas para os inquilinos.  E,
aínda que semelle que os municipios nada poden facer aquí, o certo é que poden
buscar o xeito de garantir un parque de vivendas adecuado á poboación que teñen.
Por  exemplo,  en  Lugo  o  Concello  podería  pór  fin  ao bloqueo  na concesión  de
licenzas  que  tanto  levamos  denunciando  dende  o  PP,  igual  que  o  sector  da
construción, porque sen licenzas non se pode construír nin reformar. 

Todas as administracións teñen moitos deberes,  si,  pero vamos facer un
pequeno resumo e, para que poidan volver tomar nota, voulles citar algunhas: urxe
mellorar  as  políticas  económicas  e  laborais;  dar  garantías  aos  propietarios  da
recuperación do inmoble; necesitamos políticas para incentivar o alugueiro, tanto
para  propietarios  como  para  inquilinos;  e  desde  a  Administración  local  deben
axilizar a tramitación de licenzas e permisos. 

E  gustaríame  facer  unha  anotación  tamén,  teño  que  recoñecer  que  hai
talleres  do  Concello  que  si  que  funcionan,  porque  vexo  que  o  señor  Repetto
aprendeu moito do taller de pelexa de galos, e non lle imos entrar no xogo. 
Graciñas. 

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas; quenda agora, 30 segundos,
para o portavoz de Cidadáns.

- JUAN MANUEL VIDAL-PARDO GARCÍA: Muchas gracias. 
La verdad es que me sorprenden este tipo de salidas de tono. ¡Qué poco elegante!,
¿no? Qué falta de yo creo que de poso, qué falta de propuesta cuando hay que
recurrir la esas cosas, pero bueno, ustedes sabrán. Si es cierto que el Concello de
Lugo quiere hacer otro tipo de ciudad,demuéstrelo y haga un plan estratégico para
uno de los grandes problemas que tienen los jóvenes españoles, que es la vivienda.

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, pois imos proceder entón a votar a proposta.

5/110  PROPOSICIÓN  DO  GRUPO  MUNICIPAL  DO  PARTIDO  POPULAR,
NÚMERO 249/2021 DE REXISTRO DE PLENO, EN APOIO DO XACOBEO 21-22
(Expte.  2021/G004/000648).-  Vista  a  citada  proposición  do  Grupo  Municipal  do
Partido Popular, número 249/2021 de Rexistro de Pleno, cuxa elevación a Pleno foi
ditaminada  pola  Comisión  de  Cultura,  Turismo  e  Promoción  da  Lingua  e  de
Mobilidade  e  Infraestruturas  Urbanas  celebrada  o  día  22  de  xullo  de  2021,
expresiva do seguinte:

“EXPOSICIÓN DE MOTIVOS
O Camiño de Santiago non só foi a ruta de peregrinación máis importante da

Europa  medieval,  senón  tamén  unha  importante  vía  comercial  e  de
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desenvolvemento  cultural,  artístico,  social  e  económico  do  que  se  beneficiaron
todas as localidades pola que discorrían as súas rutas.

A súa importancia ao longo da historia está recoñecida en distincións como
Itinerario Cultural Europeo (Consello de Europa 1987), Patrimonio da Humanidade
(Unesco,  1993,  1998  e  2015)  ou  Premio  Príncipe  de  Asturias  da  Concordia
(Fundación Príncipe de Asturias, 2004)

Desde  a  súa  orixe,  milleiros  de  persoas  de  calquera  clase  e  condición
peregrinaron  a  Compostela.  Ao  longo  destes  séculos  pasou  por  momentos  de
esplendor e de decadencia, pero dende a promoción e recuperación que se fixo
desde  o  Plan  Xacobeo  1993,  impulsado  polo  goberno  de  Manuel  Fraga,  está
vivindo unha das súas etapas de esplendor. Boa proba delo son máis de 301.000
peregrinos do ano 2017, os 327.000 de 2018 ou os case 350.000 de 2019.

Todos estes peregrinos e os millóns de turistas que cada ano se acercan a
Galicia,  sempre atoparon en nós a un pobo acolledor, respectuoso e agradecido
cos seus visitantes.

As diversas  rutas  do Camiño  de Santiago  teñen un impacto  directo  nos
sectores do aloxamento, da alimentación e da restauración, pero tamén producen
un elevado impacto indirecto  positivo  noutros  sectores económicos;  así  mesmo,
favorecen  o  equilibrio  territorial  e  son  o  mellor  mecanismo  de  promoción
internacional da marca Galicia.

Por todo isto, non se comprende que a organización xuvenil do BNG, “Galiza
Nova”,  presentase o  pasado  1  de xullo  unha  campaña co lema “Rachemos  co
Xacobeo”,  baseada  nunhas  presuntas  consecuencias  negativas  que  o  Xacobeo
estarían a producir na xuventude e -según eles- por converter a Galicia “nun sector
terciario  xigante e cun emprego altamente precario”.  Ao día seguinte aínda que
retiraron a  imaxe  e  o  lema desa  campaña,  reafirmáronse  nas  denuncias  desta
campaña. 

A  “turismofobia”  é  un  fenómeno  que  entre  todos  temos  que  desterrar.
Ademais, Galicia conta cun modelo turístico seguro, respectuoso, de calidade e que
aporta tranquilidade a quen nos visita. 

Así  mesmo,  o  Camiño  de  Santiago,  como  fenómeno  de  transcendencia
internacional, debería unirnos a todos. Porén, un feito tan sinxelo, pero así mesmo
tan necesario e agradecido polos peregrinos, como é a sinalización do Camiño, é
aproveitado polo alcalde de Vigo para confrontar coa Xunta de Galicia. Négase a
outorgar a autorización municipal a sinalización homologada do Camiño. Tiveron
que ser os propios locais de hostalería de Vigo os que se prestasen a colaborar cos
peregrinos  que atravesan a cidade e que precisan de orientación,  así  como da
confianza e tranquilidade que lle da seguir o itinerario correcto.

Tras  máis  dun  ano  de  pandemia,  moitos  sectores  económicos  do  noso
concello confían na reactivación que o turismo pode propiciar  e, en especial,  no
impacto da dobre celebración do Xacobeo 21-22, que transcende a propia cidade
de Santiago de Compostela e a dos concellos polos que discorren todas as rutas do
Camiño. Nesta tarefa 

Polo exposto, o Grupo Municipal Popular no Concello de Lugo, presenta a
seguinte PROPOSTA DE ACORDOS
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1.  O concello  de Lugo insta  á  Xunta  de Galicia  a  que desenvolva  unha
programación  extensa e descentralizada,  aproveitando  a gran oportunidade  que
representa  este  Xacobeo  bianual,  promovendo  actividades  ao  longo  de  todo  o
territorio  da  nosa  comunidade,  dinamizando  o  tecido  cultural  e  turistico  local  e
xerando riqueza e emprego nos concellos de Galicia.

2.  O  concello  de  Lugo  manifesta  o  seu  apoio  a  celebración  dos  anos
Xacobeos 21-22, en canto vehículos de proxección exterior de Galicia, e recoñece
os valores de hospitalidade,  convivencia,  afán de superación e solidariedade do
Camiño de Santiago.

3.  O  concello  de  Lugo  rexeita  calquer  tipo  de  campaña  contraria  ao
fenómeno Xacobeo ou de desconsideración aos peregrinos.”

Tras a deliberación efectuada, sométese o asunto a votación, acadándose
os seguintes resultados:

Votos emitidos: 24

- Votos a favor: 24 dos Grupos Municipais do Partido Popular, do Partido 
Socialista de Galicia-PSOE, do Bloque Nacionalista 
Galego e de Ciudadanos Lugo.

- Votos en contra: 0
- Abstencións: 0

En  virtude  de  todo  o  cal,  o  Excmo.  Concello  Pleno,  por  unanimidade,
ACORDA:

PRIMEIRO.- Instar á Xunta de Galicia a que desenvolva unha programación
extensa e descentralizada, aproveitando a gran oportunidade que representa este
Xacobeo bianual,  promovendo actividades ao longo de todo o territorio da nosa
comunidade,  dinamizando  o  tecido cultural  e  turistico local  e xerando riqueza e
emprego nos concellos de Galicia.

SEGUNDO.-  Manifestar o seu apoio a celebración dos anos Xacobeos 21-
22, en canto vehículos de proxección exterior de Galicia, e recoñece os valores de
hospitalidade,  convivencia,  afán  de  superación  e  solidariedade  do  Camiño  de
Santiago.

TERCEIRO.-  Rexeitar  calquer  tipo  de  campaña  contraria  ao  fenómeno
Xacobeo ou de desconsideración aos peregrinos.

DELIBERACIÓN

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: 3 minutos para o Grupo Popular, para o seu portavoz. 
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- RAMÓN CARBALLO PÁEZ: Grazas, alcaldesa. 
O Camiño de Santiago non só foi a ruta de peregrinación máis importante da

Europa  medieval,  senón  tamén  unha  importante  vía  comercial  e  de
desenvolvemento cultural, social e económico. A súa importancia está recoñecida
como Itinerario Cultural Europeo, Patrimonio da Humanidade ou Premio Príncipe de
Asturias  da Concordia.  Ao  longo  dos séculos  foron milleiros  os  peregrinos  que
chegaron a Compostela e o Camiño pasou por momentos de esplendor e tamén de
decadencia. Pero dende o Xacobeo 93, impulsado polo Goberno galego e de forma
especial polo presidente Fraga, o Camiño de Santiago está a vivir unha das súas
etapas de maior esplendor.  Chega con citar os 301.000 peregrinos en 2017, os
327.000 en 2018 e os 350.000 en 2019. 

As distintas rutas do Camiño de Santiago teñen un impacto directo e positivo
en  sectores  da alimentación,  do  aloxamento  e  da restauración,  pero  tamén un
efecto indirecto e positivo noutros sectores económicos favorecendo o equilibrio
territorial e promocionando a marca Galicia por todo o mundo. Por iso, podemos
dicir  que o Xacobeo é un evento cultural único e extraordinario, é patrimonio de
todos os galegos independentemente da súa ideoloxía e ademais vai unido á nosa
galeguidade. 

Así,  non é entendible  que a organización xuvenil  do Bloque Nacionalista
Galego, Galiza Nova, a través dunha campaña titulada “Rachemos co Xacobeo” o
ataque de forma directa e expresa, e aí teñen o exemplo, como lles digo. Esta é
unha campaña irracional a un dos nosos símbolos máis universais, e xa sei que o
BNG vai dicir que xa a retiraron, pero a verdade é que o BNG ten unha loita interna
entre que non nos gusta o Xacobeo pero tampouco queremos que se saiba que non
nos gusta o Xacobeo; é dicir, temos que dicilo pero non o podemos repetir moitas
veces, xa que é difícil de explicar e de entender esta posición irracional. Pero aí
chegou Galiza Nova para traer a Galicia a turismofobia, algo do que incluso xente
do  BNG  se  sentiron  avergonzados,  e  ese  foi  o  motivo  da  retirada,  pero  foron
incapaces de desautorizala publicamente. 

Miren, o que pedimos nesta iniciativa é sinxelo: 
Primeiro, que a Xunta de Galicia, aproveitando este Xacobeo 21-22, leve a cabo
unha programación extensa e descentralizada, beneficiando todo o territorio, e que
o Concello manifeste o seu apoio á celebración do Xacobeo 21-22. 
En terceiro lugar,  que o Concello rexeite calquera tipo de campaña contraria ao
fenómeno Xacobeo ou á desconsideración dos peregrinos que nos veñen a visitar. 

E polo momento nada máis, moitas grazas. 

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben; moitas grazas. Quenda agora para o portavoz
de Cidadáns.

- JUAN MANUEL VIDAL-PARDO GARCÍA: Muchas gracias. 
Pues, sin duda, esta propuesta es uno de los grandes pilares sobre los que

debe girar cualquier propuesta de casi cualquier ayuntamiento de Galicia, pero no
solo de Galicia, porque si algo tiene el Camino de Santiago es su universalidad, y
tenemos que recordar que el Camino de Santiago no solo atraviesa Galicia, sino
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que atraviesa otras seis comunidades autónomas. Pasa por Asturias, por Cantabria,
por el País Vasco, por Castilla y León, por Andalucía y por Cataluña. 

Creemos  que  es  una  oportunidad  para  vertebrar  estos  territorios,  para
trabajar en la cohesión de España, tan necesaria en estos momentos, y, sobre todo,
para la  generación de riqueza.  En un momento tan complicado como el  actual,
generar riqueza se convierte en una auténtica prioridad, la segunda más importante
después de la sanitaria. Para crear riqueza, es imposible hacerlo mirándonos solo
al ombligo,  es necesario coordinarnos con estas otras comunidades autónomas,
coordinar trabajos, coordinar esfuerzos. 

Somos conscientes de que ya ha habido reuniones en este sentido, pero
creemos que es la oportunidad que se tiene ahora mismo y el sentido en el que se
debe  trabajar.  Entendemos  que  esta  es  una  propuesta  propositiva,  que  nada
negativo trae al Concello de Lugo su aprobación y que incide fundamentalmente en
reparar o tratar de reparar al menos la destrucción económica en la que estamos en
estos momentos y creemos que este puede ser un gran pilar que, como decimos,
no solo traerá beneficios económicos sino también sociales. Por ello tendrá nuestro
apoyo. 

Nada más y muchas gracias.

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas, e quenda agora para a portavoz
do Goberno, a concelleira de Turismo. 

- TAREIXA ANTÍA FERREIRO TALLÓN: Bo día, e grazas, alcaldesa. 
É  sabido  que  a  celebración  do  Ano  Xacobeo,  xa  o  vimos  en anteriores

edicións, é motivo de chegada de moitas persoas ao noso país. Moitas peregrinan a
Compostela  por  motivos  relixiosos,  outras  motivadas  por  distintas  cuestións.
Sabemos tamén da súa importancia á hora de xerar ingresos na hostalaría e tamén
no emprego estacionario para dar a coñecer o noso patrimonio cultural, ambiental e
gastronómico que posibilite o regreso de moitas desas persoas e a publicidade que
fan tamén nos seus lugares de orixe. 

Efectivamente, a situación de pandemia desanimou a peregrinaxe durante o
ano 2019 e tamén no 2020. Este ano, a pesar da situación actual, son moitas as
persoas que se botaron a facer o camiño de Compostela e iso foi positivo tamén
para poñer a proba todos os protocolos sanitarios establecidos e para intentar que
as persoas contaxiadas non aumenten precisamente por ese aumento de persoas
que  veñen  facer  o  Camiño.  Temos  que  ser  realistas  e  recoñecer  que  nesta
situación a limitación nas cabidas nos locais  de hostalaría non axuda a que os
beneficios económicos sexan os desexados. Por iso é importante a organización de
eventos como é o Xacobeo. E cremos que hai que traballar tamén noutros ámbitos
e conseguir máis investimento para Galiza en áreas igual ou máis importantes para
o noso futuro que o propio Xacobeo. Temos que mirar máis aló, precisamos dunha
economía forte, diversificada e desenvolvida a partir do aproveitamento dos nosos
recursos ao servizo do noso país, da aposta polo coñecemento, pola capacidade e
polo talento da nosa sociedade. Poñer a nosa industria cultural como protagonista
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principal das actividades do Xacobeo e non un papel secundario, como fai a Xunta
do señor Feixóo e do Partido Popular. 

Gustaríanos un Xacobeo distinto ao modelo económico turístico do Xacobeo
do Partido Popular,  que non garante un apoio aos nosos sectores produtivos, á
industrialización do noso país, á investigación e ao talento. Tampouco garante a
que  miles  de  mozos  e  mozas  teñan  que  emigrar  porque  aquí  non  poden
desenvolver o seu proxecto de vida. 

Falaban nas dúas anteriores mocións da importancia e da preocupación da
situación  da  nosa  mocidade  e  da  dificultade  para  o  acceso  a  unha  vivenda.
Vostedes  mesmos  dixeron  que  era  dada  a  situación  económica  pola  falta  dun
emprego  estable  e  unha  situación  que  bota,  forza  a  nosa  mocidade,  a  esa
mocidade formada e con grandes coñecementos, a emigrar do noso país. Nós non
estamos en contra do Xacobeo; nós estamos en contra ou vemos diferente este
modelo de Xacobeo. 

Entón eu ao señor Carballo permítame... 

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Segunda quenda para o grupo
propoñente, Sr. Carballo, minuto e medio. 

- RAMÓN CARBALLO PÁEZ: Grazas, alcaldesa. 
Ben, non me quedou moi claro se van apoiar esta iniciativa, pero de todas

as formas espero que si, porque, se non, sería estar en contra de moitos sectores
que o levan pasado mal por culpa da pandemia durante este ano e medio, e que
ven no Xacobeo unha táboa de salvación para os seus negocios. 

E,  señora  Herrero,  vostede  a  verdade  é  que  utilizou  un  ton  bastante
moderado do que soe actuar, pero a verdade é que me estrañou que non fose máis
clara en relación ao Xacobeo, porque vostede na pasada Comisión de Cultura dixo
que non ían facer nada polo Xacobeo; pero saben que o Xacobeo é o motor máis
importante do turismo que temos na cidade, por moito que non lles guste, porque
esa  foi  a  súa  covardía  política  do  Bloque  Nacionalista  Galego  cando  foron
incapaces de criticar publicamente esa campaña, que como lles ensinei, os señores
do BNG, os dirixentes a fixeron publicitada por toda Galicia unha cuncha rachada,
Rachemos co Xacobeo.  Polo tanto, eu creo que é desperdiciar  un dos mellores
motores para o turismo que ten a nosa provincia, aproveitando todos os camiños,
porque hoxe mesmo neste Pleno levaremos outra iniciativa para poder aproveitar
os turistas que veñen por outros camiños tamén que poidan desfrutar da nosa... 

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas, finalizou a súa quenda. Quenda
agora para o portavoz de Cidadáns.

- JUAN MANUEL VIDAL-PARDO GARCÍA: Muchas gracias. 
Entendemos  que  es  absolutamente  legítimo  tener  otro  concepto  a  la  hora  de
desarrollar  el  Xacobeo  y  el  Bloque  Nacionalista  Galego  está  en  su  derecho  e
incluso  puede  que el  modelo  que tenga sea más acertado que el  que se está
haciendo ahora mismo, no decimos que no. Lo que pasa es que hay una ausencia
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de propuesta absoluta, porque se dice que hay que apostar por otros modelos, que
tenemos que incidir en otros sectores. Perfecto, pues háganlo, pero es que no es
incompatible con el desarrollo ni siquiera con otro modelo, pero es que ese otro
modelo no existe y ahora mismo tenemos una oportunidad demasiado importante,
es  un  momento  demasiado  grave  como  para  evitarlo  simplemente  por  un
posicionamiento ideológico. Si ahora mismo hay una oportunidad de creación de
riqueza, de cohesión territorial,  de unir a los ciudadanos,  ¿por qué no hacerlo?,
¿por qué no trabajar en ese sentido? ¿Va a poder más la ideología en contra de
ayudar a la  gente a que saquen adelante sus negocios,  a que vuelvan a tener
trabajo y a crear riqueza? 

Es que no tiene ningún sentido.  Esta es una propuesta propositiva en el
sentido  de  que  se  siga  trabajando  en  el  Camino  de  Santiago,  que  haya  una
cohesión y aunar fuerzas en una misma dirección,  y no apoyarla o no estar de
acuerdo con caminar en este sentido es totalmente casi antipolítico, esto es hacer
antipolítica,  porque  es  no  trabajar  para  los  ciudadanos.  Por  eso  precisamente
nosotros apoyaremos esta propuesta.

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas e quenda agora para a portavoz
do Goberno, a concelleira de Turismo. 

-  TAREIXA  ANTÍA  FERREIRO  TALLÓN: Eu  creo  que  están  un  pouco
equivocados.  Quen ten que organizar o Xacobeo é a Xunta de Galiza,  non é o
Concello de Lugo. Entendo que ten que ser a responsabilidade da Xunta organizar
o Xacobeo. 

En  todo  caso,  pódese  estar  de  acordo  ou  non  con  esta  maneira  de
organizalo, pero ninguén está dicindo que o Xacobeo sexa malo. Nós o queremos
dicir e o que estamos dicindo é que consideramos que non debemos botar toda a
forza nin o traballo no Xacobeo porque o Xacobeo pasa e nós imos quedar aquí;
entón, nós cremos que hai que traballar para un Xacobeo que beneficie todo ese
investimento, que ademais non sabemos moi ben a onde vai nin a quen vai, porque
desde logo desde a Xunta de Galiza  non hai  moitísima claridade,  e nós o que
pretendemos é non só gustar e facer o traxecto noutro sitio, senón que todas esas
visitas repercutan e melloren a calidade de vida das persoas que vivimos aquí. 

E,  señor  Roble,  señor  Roble,  cóidese  vostede  de...,  xa  que  está  alí  no
Parlamento de Galiza representando os lucenses, preocúpese alí de explicar o que
hoxe explicou  aquí,  da  problemática  que ten a  mocidade  de Lugo,  de falta  de
acceso á vivenda, de falta dos postos de traballo de calidade. Cando estea alí no
Parlamento co seu grupo, co seu partido político, co Partido Popular, que é o que
goberna a Xunta, non sei se se deu conta, non sei se se deu conta de que o PP é o
que está gobernando na Xunta e é o que ten esa responsabilidade de crear postos
de emprego de calidade, de axudar... 

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas, e última quenda para o Partido
Popular, 30 segundos. 

31

C
V
D
:
 
W
W
O
U
K
O
o
X
W
6
v
n
J
R
B
6
k
r
b
Y

V
e
r
i
f
i
c
a
b
l
e
 
e
n
 
l
a
 
S
e
d
e
 
E
l
e
c
t
r
ó
n
i
c
a
 
d
e
l
 
O
r
g
a
n
i
s
m
o
.



ACTAS E GOBERNO
MGF/jch
Refª: ispac3041676396845602403.doc
Asunto: PLENO ORDINARIO DO 29-7-20211

-  RAMÓN CARBALLO PÁEZ:  Señora Herrero,  o PP goberna na Xunta porque
foron os galegos quen o decidiron maioritariamente. Pero, mire, vostede non ten
modelo turístico e o que parece que lle molesta son os turistas na cidade, pero non
vai  acabar  cos  turistas na cidade de Lugo.  Vostedes o modelo  de turismo que
pretenden implantar é o de traer a Otegis, a Junqueras e a Rufianes a Lugo. Se ese
é o modelo que vostedes defenden, desde logo que dende o Partido Popular non
imos defender ese modelo de promoción turística da nosa cidade. Polo tanto, imos
seguir apostando polo Xacobeo como fai o Goberno da Xunta de Galicia... 

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Imos proceder entón á votación
da proposta.

6/111  PROPOSICIÓN  DO  GRUPO  MUNICIPAL  DO  PARTIDO  POPULAR,
NÚMERO  250/2021  DE  REXISTRO  DE  PLENO,  PARA  UNIR  O  PARQUE
ROSALÍA  DE  CASTRO  CO  PARQUE  DO  MIÑO  ATRAVESANDO  CON
PASARELAS O MARCOS CELA (Expte.  2021/G004/000649).-  Vista  a  antedita
proposición do Grupo Municipal do Partido Popular, número 250/2021 de Rexistro
de  Pleno,  cuxa  elevación  a  Pleno  foi  ditaminada  pola  Comisión  Permanente
Ordinaria de Sostibilidade Urbana e Cohesión Territorial celebrada o día 23 de xullo
de 2021, que seguidamente se transcribe:

“Cando o parque Rosalía de Castro cumple 100 anos é o momento de levar
a  cabo  unha  actuación  que   sexa  unha  intervención  de  futuro  que  de  pasos
certeiros na conexión da cidade co río Miño.

No obxectivo de promover a actividade turística da nosa cidade e de facer
unha cidade “amigable” para os seus veciños, fanse preciso accións ambiciosas
que fomenten as zonas verdes e o seu uso e disfrute por parte dos cidadáns. A
aposta por crear un corredor verde asociado a un eixe de mobilidade peonil serviría
para interconectar os tres parques e enlazalos co cinto verde de Lugo, xerando a
súa vez unha unión real,  cómoda, segura, rápida e accesible entre o centro da
cidade e o Río Miño

O proxecto se iniciaría na zona da cota máis baixa do Parque de Rosalía de
Castro á altura da explanada do Pavillón Municipal de Deportes e uniría, mediante
unha  pasarela  duns  50  metros,  este  punto  co  Parque  Marcos  Cela  para,  a
continuación,  proxectar  unha  segunda  pasarela,  doutros  50  metros
aproximadamente, que partiría do Marcos Cela para chegar ao mirador de Volta da
Viña.  Este  proxecto  podería  xurdir  dun  concurso de ideas  xa  que  se trata  dun
verdadeiro proxecto ecolóxico e medioambiental para a nosa cidade, que ademáis
permite a interrelación dos veciños eveciñas da nosa cidade co río de xeito cómodo
e seguro.

Si  a  esto  se  lle  suma  a   adquisición  dos  40.000  m2  necesarios  para
completar o anel verde que comunica o Paseo do Rato e o do Miño, teríamos unha
infraestrutura ambiciosa e que cun custo máis que razoable que suporía un impulso
importante  para  ampliar  as   zonas  verdes  da  nosa  cidade  ao  tratarse  dunha
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proposta de vangarda no ámbito do medio ambiente.
Por  todo  elo  o  Grupo  Municipal  do  Partido  Popular,  que  subscribe  esta

proposición, considera de interese municipal que o Pleno da Corporación Municipal
acorde que o Concello de Lugo impulse un proxecto para a conexión,  mediante
pasarelas, de os parques de Rosalía de Castro, parque Marcos Cela e parque do
Miño (Volta da Viña)  garantindo a conexión da cidade co río Miño.  Así  mesmo
elaborar os proxectos precisos e acordar a dotación presupuestaria pertinente para
a súa execución.”

Tras a deliberación efectuada, sométese o asunto a votación, acadándose
os seguintes resultados:

Votos emitidos: 24

- Votos a favor: 12 dos Grupos Municipais do Partido Popular e de 
Ciudadanos Lugo.

- Votos en contra: 12 dos Grupos Municipais do Partido Socialista de 
Galicia-PSOE e do Bloque Nacionalista Galego.

- Abstencións: 0

Efectuada nova votación con idéntico  resultado e,  en virtude do voto de
calidade da Excma. Sra. Alcaldesa-Presidenta, o Excmo. Concello Pleno, ACORDA
REXEITAR a  proposición  presentada  polo  Grupo  Municipal  do  Partido  Popular,
anteriormente transcrita.

DELIBERACIÓN

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ:  3 minutos para o  grupo propoñente,  para  o  Partido
Popular. 

- ANTONIO AMEIJIDE OSORIO: Muchas gracias, alcaldesa. 
Como no puede ser de otra manera, volvemos a traer a este Pleno una

proposición positiva que lo único que busca es mejorar nuestra ciudad y, aunque
ustedes parece que se empeñan de forma sistemática, este Pleno es uno de los
mejores ejemplos, en votar en contra de cualquier propuesta que no venga de su
bigobierno,  pues nosotros seguiremos demostrando que el Partido Popular  es el
único partido con proyecto claro y real para Lugo. Y que en este caso este proyecto
pasa entre otras cosas por seguir potenciando las zonas verdes de nuestra ciudad,
pasa por seguir potenciando el río, por seguir potenciando las peatonalizaciones y
por hacer que Lugo vuelva a mirar al río como hacía hace años. 
No  me  molestaré  ni  perderé  el  tiempo  en  recordarles  que  todos  los  parques
periurbanos de esta ciudad los hicieron gobiernos del Partido Popular: el paseo del
Miño,  el  paseo  de  O  Rato,  la  zona,  el  paseo  hacia  la  Fervenza,  el  paseo  de
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Ombreiro,  y ustedes no hicieron durante 20 años de Gobierno ni  un solo metro
cuadrado. 

Lugo  tiene  que  seguir  avanzando  de  cara  al  río  y  ustedes  son  los
responsables  de que no se haya ampliado ni  un solo metro cuadrado en todos
estos años. Se han negado sistemáticamente a unir los paseos del Miño y de O
Rato, se han negado sistemáticamente a crear la playa fluvial; cualquier municipio
que se precie por pequeño que sea tiene una playa fluvial, excepto Lugo, por la
desidia,  la  incompetencia,  la  mala  gestión  del  bigobierno  PSOE-BNG  en  esta
ciudad. 

Su  dejadez  lo  lleva  a  que  no  solo  no  hacen  zonas  verdes,  sino  que  ni
siquiera  son  capaces  de  mantener  las  que  ya  hay.  El  ejemplo  más  claro,  por
ejemplo, puede ser el paseo hacia la Fervenza o puede ser, por ejemplo, el paseo
de O Rato, que pasó de senderos de 2 m a senderos de menos de 60 cm. 

Por tanto,  no solo hay que mantener las zonas verdes,  no solo hay que
seguir  ampliándolas,  sino que hay que conectar el  río con la ciudad,  y por eso
desde  el  Partido  Popular  solicitamos  el  apoyo  de  toda  esta  Corporación  para
conectar Lugo realmente con el río. 

Avanzo  que  esta  propuesta  que  hoy  traemos  aquí  no  es  exclusiva  del
Partido  Popular,  se  ha  hablado  en  más  ocasiones  de  ella,  de  hecho  yo  he
mantenido varias conversaciones con técnicos municipales en estos últimos años y
recuerdo perfectamente que incluso el exjefe, ahora mismo jubilado, de Parques y
Jardines me había facilitado, me había enseñado en su despacho un proyecto que
existía ya en el Ayuntamiento de Lugo para conectar el parque Marcos Cela, el
parque de Rosalía de Castro y el  paseo del  Miño mediante pasarelas.  Por eso
queremos recuperar ese proyecto que ustedes dejaron en un cajón, que ustedes
dejaron abandonado y se negaron a ejecutar, que hace años se valoró, pero que
ustedes quieren seguir paralizando como paralizan nuestra ciudad. 

¿Qué proponemos? Proponemos la unión del paseo del Miño con el parque
Marcos  Cela  y  con  el  parque  de  Rosalía  a  través  de  2  pasarelas,  de
aproximadamente 50 m cada una, para que de forma cómoda, de forma rápida, de
forma intuitiva, segura y accesible podamos llegar los lucenses desde el centro de
la ciudad hasta el río, de forma rápida, como digo, conectando desde la explanada
del  Pabellón  de  los  Deportes,  saltando  a  través  de  una  pasarela  de
aproximadamente 50 m hasta Marcos Cela, y desde Marcos Cela lo mismo hacia el
mirador de A Volta da Viña para conectar con una acera que ya existe actualmente
con el paseo de Miño. 

Esta es la propuesta, una propuesta que solo tiene ventajas... 

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Quenda agora para o portavoz
de Cidadáns. 

- JUAN MANUEL VIDAL-PARDO GARCÍA: Muchas gracias de nuevo. 
Pues esta propuesta, por supuesto, nos gusta y nos gusta porque, como

bien recordarán algunos  de los  hoy presentes,  hace pocos meses teníamos un
debate  telemático  organizado  por  Adega  en  el  que  precisamente  nosotros
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hacíamos  esta  misma  propuesta,  en  la  que  decíamos  y  hablábamos  de  la
importancia de conectar el parque Marcos Cela con el parque de Rosalía con A
Volta da Viña. Efectivamente y como bien dice el viceportavoz del Partido Popular,
es una propuesta que no se ha inventado ahora, tampoco la inventó este grupo,
pero sí se está defendiendo desde muchos colectivos y desde muchos sectores. 

Creo que es el momento de abrir los brazos a esta propuesta, creo que es el
momento de predicar con el ejemplo y, si decimos que queremos una ciudad verde
y  que  queremos  caminar  hacia  ello,  hay  que  ir  poniendo  pasos  para  hacerlo
realidad. El hecho de tener una zona verde que conecte directamente el centro de
Lugo con el río sin tener que pisar ni una sola acera, sin tener que pisar ni una sola
calle, sería un buen ejemplo de ello. 

Sin embargo, creemos que lo que está haciendo ahora mismo el Gobierno
municipal no es caminar hacia esta ciudad verde. Nosotros sí le animamos a ello,
pero  ejemplos  como el  Barrio  Multiecológico,  en  el  que  se  hace  una  inversión
enorme  que  finalmente  no  va  a  tener  un  gran  desarrollo  o  que,  como
comentábamos con algunos de los aquí presentes en aquel debate, se podría haber
invertido en la rehabilitación de vivienda con esos mismos fondos, no son un buen
ejemplo. 

Otro mal ejemplo, y hay que recordarlo también en este punto, es el hecho
de que se dé la espalda al mundo rural, porque ¿qué puede ver más verde y más
ecológico  que  el  mundo  rural?  Si  realmente  el  Ayuntamiento  de  Lugo  quiere
caminar en ese sentido, tiene que poner de su parte; uno de ellos sería aprobar
esta propuesta para unir estos parques y otro de una vez por todas es mirar para el
rural  y  dotarlo  de  los  servicios  que  se  merece  para  que  tengan  un  desarrollo
completo. 

Nada más y muchas gracias.

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Quenda agora para o portavoz
do Goberno, para o concelleiro de Medio Ambiente. 

- MIGUEL FERNÁNDEZ MÉNDEZ: Bo día, alcaldesa. Moitas grazas. 
Eu confésolles que, cando comecei a ler esta proposición, a verdade, é que

levei unha alegría, porque, efectivamente, falan aquí de cousas que realmente soan
ben: de fomentar as zonas verdes, de mobilidade peonil,  de proxecto ecolóxico,
medioambiental, cidade amigable, etcétera. Pois que ben, benvidos ao modelo de
cidade que levamos defendendo desde hai tempo deste grupo municipal! Tardaron,
pero “nunca es tarde si la dicha es buena”. 

En relación á proposición, está ben aproveitar os 100 anos da creación do
Parque Rosalía como data simbólica, pero o debate non é ese. O debate é se esta
medida que propoñen é útil  e,  sobre todo,  se é viable  para conectar o río coa
cidade. 

Nós, no modelo de cidade do que lles falaba, levamos tempo traballando
cara a acadar esa conectividade e facémolo ademais con proxectos ambiciosos e
de calado. Un carril bici que a través de Marqués de Ombreiro e a avenida dos
Deportes por un lado e AVolta da Viña por outro conecte con río. A unión Noriega
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Varela-rúa  Pousadela-pasarela  Nacional  VI,  que  nos  leva  directamente  á  zona
deportiva. O arranxo do paso inferior da nacional VI que a través da Calzada da
Ponte nos une co centro histórico. A peonalización da Calzada da Ponte. O arranxo
do Camiño Primitivo e a vía 19; xa lles anuncio que está avanzada a solución para
conectar de forma segura o parque Marcos Cela coa Volta da Viña. Seis actuacións
que  en  conxunto  supoñen  un  fortísimo  investimento  e  que  van  rachar
definitivamente  con esa descontinuidade de Lugo co Miño,  que nos vai  permitir
achegarnos a ese contorno con comodidade e con seguridade. 

Agora  os  señores  do  Partido  Popular  fannos  unha  proposición,  unha
proposta para unir o parque de Rosalía co parque do Miño a través de pasarelas, e,
de entrada, a nós non nos parece mal. Pero, antes de tomar importantes decisións
deste  tipo,  deberiamos  asegurarnos  de  se  tecnicamente  é  viable,  de  se  é  a
alternativa máis axeitada ou se existen outras mellor adaptadas e sobre todo máis
respectuosas co medio. E aí é onde á vista da opinión dos expertos temos serias
dúbidas, porque os técnicos alertan de que ambas as actuacións presentan serios
problemas de execución. Din que, dada a diferenza de cota, sería necesario crear
unha  estrutura  de  grandes  dimensións  con  ramplas  moi  pendentes,  incluso  se
necesitaría  a  instalación  de  ascensores,  etcétera,  co  cal  ocasionariamos  un
importante  impacto  visual  e  literalmente,  asegúrannos,  correriamos  o  risco  de
cargarnos parte do actual miradoiro. 

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Quenda agora, segunda, para o
Partido Popular.

- ANTONIO MEIJIDE OSORIO: Gracias, alcaldesa. 
Miguel, técnicamente es viable, técnicamente es viable porque, como sabes

o deberías saber como concejal de Medio Ambiente, existe este mismo proyecto ya
redactado o una especie de anteproyecto ya en este propio Ayuntamiento. Yo lo
tuve en las manos hace ya varios años, supongo que tú también tendrás acceso a
él como concejal del área de Medio Ambiente. 

Es una propuesta positiva; no voy a entrar ni siquiera a reproches ni voy a
entrar  ni  siquiera  en  ningún  tipo  de  discusión.  Lo  que  sí  que  os  pediría  como
Gobierno, como bigobierno de esta ciudad, altura de miras. Altura de miras y que
de una vez por todas abandonéis esta retahíla de excusas absurdas y que nos
sorprendáis  apoyando  esta  propuesta;  abandonéis  esa  estrategia  absurda  de
Gobierno de ser la oposición de la oposición y comencéis a gobernar, comencéis a
trabajar.  Nos  gustaría,  de  verdad,  que  entre  todos  saquemos  un  proyecto
interesante para Lugo, interesante, del que sentirnos orgullosos todos los partidos y
dejar, de verdad, de poneros zancadillas a diario entre el PSOE y el BNG, dejad de
ser la oposición de la oposición, dejad de ser el Gobierno de los remiendos y votad
y apoyad proyectos interesantes como este que debatimos hoy aquí.  Se puede
hacer, es viable, es técnicamente viable, es asumible económicamente y es bueno
para Lugo, votémoslo todos a favor. 

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Muy bien. Turno ahora para el portavoz de Ciudadanos. 
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- JUAN MANUEL VIDAL-PARDO GARCÍA: Muchas gracias. 
Pues  sí  nos  sorprende  que  se  insista  en  ese  modelo  de  ciudad,  y  nos

sorprende que se insista  en el  modelo  de ciudad sobre  todo cuando se ponen
algunos ejemplos, porque el carril bici y la pasarela de la Nacional VI no son buenos
ejemplos. El carril bici ha dado problemas, la alcaldesa lo ha tenido que sufrir en
sus propias carnes, está dando problemas, no está siendo un éxito. La cultura de la
bici no se está imponiendo en Lugo, no hay promoción en ese sentido, no llega con
la política del talonario y del asfalto, hay que crear cultura de bicicleta y no se está
haciendo. Y la Nacional VI es una inversión millonaria de un artefacto horrible con
un impacto visual en un entorno verde imperdonable que además está dando paso
o conectando dos zonas que ya están  conectadas  por  debajo;  es  decir,  es  un
auténtico absurdo, eso no puede ser el ejemplo de la ciudad hacia la que queremos
caminar. Y, si ese es el modelo del Gobierno local, desde luego no es el de este
grupo municipal.  Nosotros  seguimos apostando por  un modelo  verde,  seguimos
apostando por  crear  ese cinturón verde.  Creemos que la  propuesta va en este
sentido y una vez más no quiero dejar mi intervención sin recordar que el Gobierno
municipal debería mirar al mundo rural.  Si queremos ser verdes y queremos ser
ecológicos, lo mejor que podemos hacer es mirar al mundo rural.

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Quenda agora para o portavoz
do Goberno, o concelleiro de Medio Ambiente, o señor Fernández. 

- MIGUEL FERNÁNDEZ MÉNDEZ: Si, moitas grazas. 
A verdade é que que poucos argumentos debe de ter  o Partido Popular

cando en vez de expoñelos e debatelos se dedica, como fai sempre, a criticar e a
descualificar.  Miren,  perdoen  que  fale  en  primeira  persoa,  teño  contacto  cun
arquitecto de recoñecido prestixio, con obras en medio mundo e con artigos nas
revistas máis especializadas na materia, e consulteille a proposta, e o que me dixo
literalmente foi: “Mira, actualmente todo se pode facer, sobre todo se se dispón do
diñeiro suficiente, pero isto que me consultas, só hai que ver a cota e a sección do
terreo, é algo así como matar moscas a canonazos”. E dixo: “O impacto que ía
xerar é absolutamente inadmisible desde o punto de vista medioambiental e desde
o punto de vista urbanístico”. Tal e como mo dixo trasládoo por se puidera servir
dalgunha reflexión e cónstame ademais que hai moitos outros expertos que opinan
exactamente no mesmo sentido. Por tanto, sentido común, racionalidade e valorar
moito, pensar moito facer unha actuación, porque estamos xogando co diñeiro e
cos recursos da nosa cidade. 

-LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Última quenda para o Partido
Popular, 30 segundos.

 -  ANTONIO  AMEIJIDE  OSORIO:  De  verdad,  Miguel,  que  me  acabas  de
decepcionar.  Yo creo que  traías  una  intervención  escrita  y  ni  te  molestaste  en
escuchar lo que hablamos. Yo en ningún momento descalificamos ni dijimos nada y
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hablamos  de  propuestas  y  hablamos  de  una  propuesta  muy  sencilla  que  está
avalada  por  los  técnicos  municipales,  que  hay un  estudio  en tu  servicio,  en  el
servicio que tú diriges, que ya hay un proyecto. Es decir, estarías cargando contra
los  propios  técnicos  municipales.  Esta  es  la  propuesta  del  Partido  Popular,  de
verdad.  Apelamos a  la  altura  de miras,  apelamos  a que de una vez  por  todas
antepongáis los intereses de Lugo a los intereses políticos y a que dejéis de ser el
Gobierno de la oposición de la oposición. De verdad, trabajemos por Lugo en lugar
de enfrentarnos...

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: A conectividade non vén só da man das pasarelas, hai
moitos tipos de conectividades e de feito nesa actuación, nese tramo concreto xa se
está actuando, co carril bici váiselle dar conectividade ao parque Marcos Cela coa
Volta  da  Viña  en  función  un  pouco  das  directrices  técnicas  que  nos  van
aconsellando. Procedemos a votar esta proposta tal e como se plantexa.

7/112  PROPOSICIÓN  DO  GRUPO  MUNICIPAL  DO  PARTIDO  POPULAR,
NÚMERO 251/2021 DE REXISTRO DE PLENO, PARA QUE O CONCELLO DE
LUGO PROMOVA A CAPTACIÓN DE TURISTAS CARA A CIDADE DE LUGO
(Expte. 2021/G004/000651).-  Vista a antedita proposición do Grupo Municipal do
Partido Popular, número 251/2021 de Rexistro de Pleno, cuxa elevación a Pleno foi
ditaminada pola Comisión Permanente Ordinaria de Cultura, Turismo e Promoción
da  Lingua  e  de  Mobilidade  e  Infraestruturas  Urbanas,  e  que  seguidamente  se
transcribe:

“Nestes  tempos  son  necesarias  propostas  positivas  que  incentiven  a
actividade económica de Lugo. Por iso consideramos que é preciso aproveitar a
oportunidade da actual reactivación do turismo, como unha das innegables fontes
de ingresos para a nosa cidade. 

Aproveitando  toda  a  publicidade  sobre  o  Xacobeo  que  se  está  facendo
durante todo este 2021 e que continuará durante todo o 2022, non deberiamos de
permitir que a xente que vén a Galicia se marche sen pasar por Lugo. 

A  nosa  proposta  é  sinxela  e  perfectamente  factible:  por  unha  banda
propoñemos  que  o  Concello  de  Lugo  chegue  a  acordos  con  outros  Concellos
turísticos para que neles se promocione a visita a Lugo e por outra banda, chegue
tamén a acordos con empresas de transporte de autobuses concesionarias de liñas
que conectan a Lugo con eses outros lugares turísticos, para que dunha forma máis
frecuente, e mesmo expresamente mediante liñas discrecionales,  lanzadeiras ou
calquera outro sistema directo, sexan capaces de conectar eses lugares turísticos
coa cidade de Lugo.

A motivación é a seguinte, exemplos: de todos é coñecido que os peregrinos
adoitan chegar pronto aos lugares de descanso para coller cama nos albergues,
despois comen na zona e visítana, pero parte da tarde e ata a noite véselles moitas
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veces deambulando. Se se toman os datos de 2019, indícase que pernoitaron en
Sarria 186.999 peregrinos que fixeron o Camiño Francés, se neses sitios houbese
carteis publicitarios onde se lles indicase a disposición de transporte fácil ida/volta
para visitar Lugo por un módico prezo, esto poderia ser unha oportunidade para a
nosa  cidade.  Poderían  visitar  Lugo,  facer  as  súas  compras  e  facer  gasto  na
hostalería da cidade.  E isto mesmo poderíase decir  doutros Concellos próximos
como Portomarín ou mesmo Palas de Rei.

Outro exemplo: segundo os datos de turismo Santiago de Compostela é a
cidade que nas últimas décadas liderou o número de pernoitas enGalicia. O último
ano Santo (2010) 272.412 peregrinos chegaron á cidade a pé, pero calculouse que
9,2 millóns  de persoas visitaron Santiago.  Estes turistas,  que se cadra pasaron
varios  días  alí,  se  se  lles  publicitou  Lugo  e  se  lles  facilitóu  a  posibilidade  dun
transporte  máis  frecuente  aquí,  sería  moi  probable  que  polo  menos  unha
porcentaxese animara a coñecer os tres Patrimonios da Humanidade, que non ten
Santiago, e sobre todo a poñeren valor Lugo que é unha cidade descoñecida para
moitos destes turistas.

Outro exemplo máis: segundo os datos do turismo do 2019 a provincia de
Lugo  foi  a  que  máis  creceu  en  turistas.  Moitos  destes  turistas  pasan  as  súas
vacacións na mariña lucense. Os días que chove ou fai mal tempo para estar na
praia, se se lles incita mediante publicidade a que veñan pasar unha tarde ou un día
a Lugo e se lles facilita o transporte con autobuses frecuentes e directos, serían
tamén turistas consumidores para a nosa cidade. 

En definitiva,  do que se trata é de atraer turistas a Lugo porque se esta
proposición culminase con éxito traduciríase nun beneficio económico directo para
moitos dos negocios  de Lugo como a restauración,  nalgúns casos mesmo para
hoteis, pero tamén para comercios de todo tipo onde realicen as súas compras. 

Por  todo  isto  o  Grupo  Municipal  do  Partido  Popular  que  subscribe  esta
proposición, considera de interese que o Pleno da Corporación Municipal apruebe:
1. O Concello de Lugo acorde con outros Concellos turísticos as condicións
necesarias, para que presenten mayor cantidade de publicidade turística de Lugo. 
2. O  Concello  de  Lugo  elabore  un  plan  para  incentivar  e  favorecer  o
desprazamento de turistas dende outros puntos da provincia ou da Comunidade
Autónoma hacia Lugo.”

Visto,  así  mesmo,  a  emenda  presentada  polo  Grupo  Municipal  de
Ciudadanos Lugo, número 261 de Rexistro de Pleno, que foi aceptada polo Grupo
Municipal  do Partido Popular,  autor  da proposición e na que se propón engadir
como punto 1 o seguinte texto: -“Que o Concello de Lugo convoque o Consello
Municipal de Turismo para contar coas aportacións e propostas dos membros do
mesmo coa finalidade de deseñar e elaborar  un plan de promoción turística de
calidade para os vindeiros anos”.

 Tras a deliberación efectuada, sométese o asunto a votación, coa redación
dada pola emenda aceptada, acadándose os seguintes resultados:
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Votos emitidos: 24

- Votos a favor: 12 dos Grupos Municipais do Partido Popular e de 
Ciudadanos Lugo.

- Votos en contra: 12 dos Grupos Municipais do Partido Socialista de 
Galicia-PSOE e do Bloque Nacionalista Galego.

- Abstencións: 0

Efectuada unha nova votación con idéntico resultado e, en virtude do voto
de  calidade  da  Excma.  Sra.  Alcaldesa-Presidenta,  o  Excmo.  Concello  Pleno
ACORDA REXEITAR a proposición presentada polo Grupo Municipal Popular, co
engadido introducido pola emenda aceptada.

DELIBERACIÓN

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Iniciamos entón o debate desta proposta, 3 minutos para
o Partido Popular.

-BEATRIZ ISABEL VÁZQUEZ BELDA: Gracias, señora alcaldesa,  e bos días a
todos. 

En  estos  tiempos  difíciles  son  necesarias  propuestas  que  incentiven  la
actividad económica de una ciudad cuya base de ingresos está en el  sector de
servicios y que, por tanto, es urgente que potencie otras fuentes de financiación y
de creación de empleo.  Por  ello,  consideramos que es necesario aprovechar la
oportunidad  de  la  actual  reactivación  del  turismo  como  una  de  las  fuentes  de
ingresos que pueden ayudar a esa recuperación económica. Aprovechando toda la
publicidad  que  otras  entidades  están  dando  a  este  año  Xacobeo  21  y  que
continuará  durante  todo  el  22,  no  deberíamos  permitir  que  la  gente  que  está
viniendo a Galicia se marche sin pasar por Lugo. 

Según los datos de la  Oficina de Atención al  Peregrino,  por ejemplo,  en
mayo  llegaron  a  esta  ciudad  unos  4.000  peregrinos,  pero  es  que  en  junio  se
multiplicó por 10, llegaron hasta unos 14.000; aún no están los datos de julio, pero
solo la semana pasada ya se inscribieron más de 2.000 peregrinos,  así  que es
posible que se cumplan las previsiones del vicepresidente primero de la Xunta, don
Alfonso Rueda, que indicaba que en el mes de julio posiblemente se entregarían
unas 50.000 Compostelas.  Y esto que está rentabilizando Santiago deberíamos
saber aprovecharlo también para la ciudad de Lugo captando como sea la atención
de  esos  visitantes.  Para  ello,  desde  el  Grupo  Municipal  del  Partido  Popular
proponemos utilizar fórmulas sencillas tales como que el Concello de Lugo acuerde
con otros concellos turísticos las condiciones necesarias para que presenten mayor
cantidad y mejor publicidad turística de Lugo; y paralelamente que el Concello de
Lugo elabore un plan para incentivar y favorecer el desplazamiento de esos turistas
desde otros puntos de la provincia o de la comunidad autónoma hacia Lugo. 
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Y pongo ejemplos: de todos es conocido que los peregrinos suelen llegar
pronto  a  los  lugares  de descanso  para  coger  cama en  los  albergues,  después
comen en la zona y la visitan los que no la hayan visitado previamente, porque
muchos de ellos repiten Camino. Parte de la tarde y de la noche se les ve muchas
veces deambulando; si alguien ha hecho el Camino, lo verá. Entonces, podríamos
proponerles y facilitarles que vinieran aquí a Lugo. 

Los datos de 2019 indican que hicieron noche en Sarria, por ejemplo, más
de unos 187.000 peregrinos que recorrían el Camino Francés solo. Sabiendo esto,
si  allí  se  promoviese  una  buena  publicidad  y  atractiva  de  Lugo,  con  sus  tres
patrimonios culturales, y se les facilitase el transporte ida y vuelta por un módico
precio, esto sería una gran oportunidad para nuestra ciudad porque visitarían Lugo,
harían aquí  sus compras,  gastarían en nuestra hostelería y  esto mismo que se
podría  conveniar  con  ese  ayuntamiento  se  podría  conveniar  también  con
Portomarín o Palas de Rei. 

Otro ejemplo: según los datos de Turismo, Santiago de Compostela es la
ciudad que en las últimas décadas ha liderado el número de pernoctas en Galicia.
El último Año Santo, ya en el 2010, unos 280.000 peregrinos llegaron allí a pie, pero
algo más de 9  millones  de personas visitaron Santiago.  Si  esos a turistas  que
normalmente pasan varios días allí se les pone la publicidad de Lugo delante y se
les facilita la información y la disponibilidad de transporte, es muy posible que un
buen porcentaje se animase a conocer la muralla romana, que ellos no tienen, con
lo que incluso algunos se animarían a volver de turismo en próximas ocasiones,
pero ya ir directamente a nuestra ciudad. Así que, aunque por las circunstancias
actuales, es posible que venga menos turismo, no se puede desaprovechar esta
excelente oportunidad... 

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Quenda agora para a portavoz
de Cidadáns. 

-  OLGA LOUZAO  ALDARIZ: Temos  o  privilexio  de  vivir  e  de  desfrutar  dunha
cidade con tres Patrimonios da Humanidade e cun entorno natural  envexable  a
distancia de menos de 100 km doutras capitais de provincia e tamén incluso de
Santiago de Compostela. Unha cidade que segue a ser a gran descoñecida para
moitos visitantes que chegan a Galicia  ou que pasan por aquí  ou peregrinan a
Compostela. E isto é o resultado da inacción dos gobernos que tiveron e teñen nas
súas mans a responsabilidade da promoción da nosa cidade a nivel turístico cando
é tamén unha fonte de recursos económicos para distintos sectores da nosa cidade
que non se debe esquecer.  E podemos poñer  algúns exemplos:  non contamos
cunha páxina web dedicada única e exclusivamente a Lugo como cidade turística;
xa non digamos unha aplicación que cada visitante poida descargar ao chegar a
Lugo; as estradas e autovías non contan con carteis que anuncian a proximidade a
Lugo como cidade con tres Patrimonios da Humanidade; ou a presentación en Fitur,
podemos recordar,  enviando  invitacións  con faltas  de  ortografía;  a  convocatoria
aínda  inexistente  do  Consello  Municipal  de  Turismo,  aprobado  en  2016  por
iniciativa do noso grupo; os menos de 80.000 euros dedicados nestes orzamentos á
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promoción turística; a inexistencia de folletos ou información turística actualizada.
Isto é un auténtico despropósito ao que non se lle pon remedio, non sabemos se
por falta de ideas, se por desidia ou simplemente por basear a política turística
deste Concello na simple inercia. 

Seguimos botando de menos unha planificación concreta con orzamentos
asignados  que  se  centre  na  promoción  da  nosa  cidade  tanto  dentro  da  nosa
comunidade como a nivel  nacional  e internacional,  que nos coloque como unha
opción a ter en conta á hora de planificar unha viaxe. 
A vostedes pareceralles un suficiente colgar un vídeo en Youtube como Lugo km
100, o 20 de maio, que por certo só leva pouco máis de 1.400 visualizacións, pero
tendo en conta que os beneficios  económicos que pode conlevar  merece unha
aposta firme e tamén coordinada co resto de administracións. O ano Xacobeo é
unha moi boa oportunidade e Lugo non pode nin debe perdela, sobre todo neste
momento de crise económica para moitos sectores.

Polo  tanto,  desde  o  noso  grupo  estamos  de  acordo  coa  proposta  que
presenta o Partido Popular,  pero cremos que esta Administración debe ser máis
ambiciosa e contar cun plan de promoción turística amplo, que entre outras accións
inclúa  por  suposto  incentivos  para  o  desprazamento  de  turistas,  polo  que
presentamos unha emenda de adición para que o Concello de Lugo convoque o
Consello  Municipal  de  Turismo  para  contar  coas  aportacións  e  propostas  dos
membros do mesmo coa finalidade de deseñar e elaborar un plan de promoción
turística da cidade de Lugo para os vindeiros anos. 

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Quenda agora para a portavoz
do Goberno a concelleira de Turismo, a señora Ferreiro. 

-TAREIXA ANTÍA FERREIRO TALLÓN: Grazas, alcaldesa. 
Un dos retos que temos marcados desde o Goberno é lograr que as persoas

que nos visiten pernocten varias noites no noso concello. Nas distintas conversas
mantidas dende a área de Turismo con representantes de asociacións de hostalaría
e outras vinculadas ao turismo, coincidimos en que era unha eiva moi importante.
De aí o traballo desenvolvido dende a área de Turismo, que agardamos que pouco
a pouco vaia dando os resultados positivos. 

Estou segura de que todas coincidimos en que temos un potencial turístico
moi  valioso  e  que  sería  moi  importante  para  os  sectores  vinculados  a  que  as
persoas que nos visiten non se limitaran a pasar  por Lugo durante o verán ou
Semana Santa mentres van facer o Camiño a outros lugares. Precisamos facer de
Lugo un lugar atractivo para visitar durante todo o ano que sexa un punto dende
onde poidan desprazarse durante o día para facer noite aquí. 

A  campaña  km  100  ideouse  como  medio  para  promocionar  Lugo  como
centro neurálxico do turismo de calidade, de cercanía e de interior, precisamente
pola nosa proximidade xeográfica coas distintas zonas máis turísticas de todo o
país, como poden ser A Mariña, A Ribeira Sacra, Os Ancares,O Courel, mesmo A
Coruña  ou Compostela,moitas  delas  sen esa masificación  da  que cada  vez  se
escapa máis. As letras situadas na praza do Peregrino dan a benvida, pero tamén
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convidan  a  preguntarse  polo  seu  significado.  Dende  o  ano  pasado  apostamos
dende esta área por inserir anuncios na prensa dixital, na Agrupación da Prensa
Independente  cubrindo  máis  do  60%  da  poboación  do  Estado,  en  medios  de
máxima audiencia;  tamén campañas  en  radio,  tanto  nas  emisoras  de  Galiza  e
tamén nas cadeas de nivel estatal de maior audiencia en franxas horarias tamén de
máxima audiencia. 

Como xa dixen antes,  intentamos atraer  un turismo de calidade  a Lugo.
Vostedes moitas veces falan de peregrinos ou de turistas, non sei se entende que
son dúas cousas distintas, nós de todas as formas, como pensamos que o Xacobeo
será este ano e o que vén, pero máis aló do Xacobeo eu conto con que Lugo siga
existindo  e  contamos  con  que  teñamos  igualmente  visitantes  que  non  sexan
peregrinos. 

Ben,  como xa dixen antes, intentamos atraer un turismo de calidade que
atope en Lugo esa tranquilidade e esa cercanía que non se atopa en moitos lugares
cunha axenda cultural estable para que coñezan, ademais da nosa cultura, o noso
patrimonio  e  tamén o  noso  patrimonio  gastronómico;  unha  axenda  cultural  con
actividades diversas, para gustos moi variados e permítanme mencionar algunhas
como puido ser a de Teatro Clásico afeccionado... 

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Segunda quenda para o grupo
propoñente, para a portavoz do Partido Popular.

- BEATRIZ ISABEL VÁZQUEZ BELDA: Moitas grazas. 
Aceptamos  la  engádega  que  nos  hacen  los  compañeros  del  grupo

Ciudadanos,  siempre  que  se  ponga  como  engádega,  es  decir,  como  punta  3,
porque es a mayores de nuestra propuesta y es un complemento bastante bueno. Y
me congratula que la señora Ferreiro tenga muy buena disponibilidad para atraer
esos visitantes, vengan por el motivo que sea, como peregrinos, como turistas o
como  lo  que  sea.  Entonces,  suponemos  que  va  a  apoyar  esta  propuesta  que
simplemente va por ahí, atraer visitantes a la ciudad de Lugo. Porque de hecho
hablábamos  de  peregrinos  en  nuestra  primera  proposición,  pero  lo  hacemos
extensivo,  es  decir,  lo  que  pedimos,  lo  que  proponemos  es  extensivo  a  todo.
Porque por ejemplo otro negocio similar sería atraer visitantes de A Mariña, porque
ya sabemos que allí hay muchos días en los que llueve y que hace mal tiempo para
estar en la playa, entonces, si se promueve mediante una atractiva publicidad que
esos visitantes vengan a pasar a Lugo una tarde, un día o los que quieran, y se les
facilita el transporte, pues sería otro foco grande de visitantes para nuestra ciudad. 

Respecto  a  la  publicidad,  creemos  que  se  debería  conveniar  con  esos
concellos  turísticos  que  publicitasen  Lugo  con...,  eso  sí,  habría  que  hacer  una
nueva  campaña  publicitaria  porque,  aunque  ustedes  dicen  que  hacen,  es
inexistente o por lo menos nadie lo ve o no da rentabilidad...

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Quenda agora para a portavoz
de Cidadáns.
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- OLGA LOUZAO ALDARIZ: Señora Ferreiro, vostede afirmou, como moitos de
nós  en  varias  ocasións,  que  a  promoción  turística  estaba  a  ser  unha  materia
pendente por parte dos anteriores gobernos socialistas e que había moito que se
podía facer e aportar. Vostede tamén aprobou o Consello Municipal de Turismo por
considerar  que  era  un  espazo  propositivo  no  que  se  podían  poñer  en  marcha
propostas  e  debates  para  afianzar,  para  promover  e  para  fortalecer  a  posición
turística da cidade de Lugo. Está aprobado o seu regulamento desde setembro de
2016 pero aínda non se convocou;  nós cremos que ese é o espazo no que se
poden elaborar contando ademais cos sectores que xa están nese regulamento
para fortalecer e para poñer en marcha novas iniciativas que poñan Lugo no mapa
como un destino turístico importante. Así que, pola nosa parte, nós imos apoiar esta
proposta, pero entendemos que hai os espazos creados e que simplemente hai que
poñelos en marcha. 

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Quenda agora para a portavoz
do Goberno, a concelleira de Turismo. 

-  TAREIXA  ANTÍA  FERREIRO  TALLÓN: Continúo:  hai  programadas  visitas
guiadas pola cidade, ciclo de Tapa e Tapiña, mostra de vellos oficios tradicionais,
que por certo está sendo un éxito para todas esas persoas que nos visitan, que
precisamente veñen aquí e atopan o que non van atopar en ningún lugar do mundo.
Muralleando.  Ademais  as  salas  museísticas  seguen  ofrecendo  actividades  e
exposicións permanentes e tamén temporais, todo isto fóra do que se ofrece o resto
do ano, como xa as consolidadas festas do San Froilán, Arde Lucus ou Semana
Santa,  Semana  do  Corpus,  etcétera.  Estamos  tendo  actividades  para  que  os
visitantes que veñan en calquera época do ano a Lugo e teñan actividades que
facer, e dentro das nosas capacidades orzamentarias seguiremos traballando para
que Lugo sexa un destino turístico único nunha cidade para desfrutar todo o ano. 

O  que  non  podemos  facer  é  o  que  propoñen  na  súa  proposta,  que  é
facerlles  o  traballo  á  Xunta  de  Galiza,  porque  desde  a  Oficina  de  Turismo  do
Concello sempre se colaborou coas oficinas de turismo de distintos concellos que
demandaron información para traballar  nesa promoción dos dous concellos. Nós
aspiramos a que a xente da Mariña veña a Lugo; non veña a Lugo, perdón, nós
aspiramos a que a xente veña a Lugo e que desde Lugo se vaia  á Mariña,  a
Compostela e a outras partes, pero traballar na promoción turística do país é cousa
do Goberno da Xunta de Galiza, algo terá que facer. 

Señora  Louzao,  efectivamente,  eu  teño  o  compromiso  de  convocar  ese
Consello de Turismo e entenderá que por desgraza, desde que euformei parte... 

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ:  Moi ben, finalizou o seu tempo. Últimos 30 segundos
para o grupo propoñente, para o Partido Popular.

- BEATRIZ ISABEL VÁZQUEZ BELDA: Bueno, la Xunta hará su promoción de la
ciudad,  pero ustedes son del  Gobierno de esta ciudad,  por  lo  tanto tienen que
promocionar también esta ciudad, no dejar que lo hagan los demás. 
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Por  tanto,  insistimos  en  el  respaldo  unánime  de  toda  la  Corporación
Municipal para esta proposición cuya ejecución es muy sencilla y que tiene que
hacer  el  Gobierno  de esta  ciudad,  para  esta  ciudad y  perfectamente  factible,  y
ofrecemos  nuestra  total  disponibilidad  para  colaborar  en  ello,  porque  es  en
beneficio de la economía de esta ciudad. 

Lugo es una ciudad que tiene uno de los mejores potenciales turísticos de
Galicia, y de España me atrevería a decir, y sí tiene que ser potenciada desde el
Gobierno de esta ciudad. Es increíble que digan eso.

-  LARA  MÉNDEZ  LÓPEZ:  Moi  ben,  pois  imos  proceder  entón  á  votación  da
proposta. 

8/113  PROPOSICIÓN  DO  GRUPO  MUNICIPAL  DO  PARTIDO  POPULAR,
NÚMERO 252/2021 DE REXISTRO DE PLENO, RELATIVA Á ELABORACIÓN
DUNHA  ORDENANZA  MUNICIPAL  PARA  O  USO  DAS  INSTALACIÓNS
DEPORTIVAS  MUNICIPAIS (Expte.  2021/G004/000652).-  Vista  a  citada
proposición do Grupo Municipal do Partido Popular, número 252/2021 de Rexistro
de Pleno, cuxa elevación a Pleno foi ditaminada na Comisión Permanente Ordinaria
de Cohesión  e  Dinamización  Social,  celebrada  o día  22 de xullo  de 2021,  que
seguidamente se transcribe:

“O deporte promove o desenvolvemento e a integración social, xera sentido
de  pertenencia,  forma  en  valores  e  virtudes,  axuda  á  convivencia,  estimula  o
cerebro,  eleva  a  autoestima,  forxa a  disciplina,  reduce o  estrés...  Polo  tanto,  a
práctica deportiva ten moitos beneficios para as persoas, tanto desde o punto de
vista saudable como desde o punto de vista social.

No  Concello  de  Lugo  existe  un  importante  tecido  asociativo  deportivo
(clubes,  asociacións  e  entidades  deportivas...)  que  levan  a  cabo  un  importante
traballo de fomento do deporte, sobre todo, do deporte base.

Como sexa que a demanda de dotacións municipais non se axusta á oferta
existente, é o momento de dar un paso adiante para dar resposta ás necesidades
dos diferentes usuarios das instalacións deportivas e facer un regulamento que dé
soporte  á  disposición  dos  diferentes  pavillóns,  pistas....  É  preciso  mellorar  e
incorporar  novos  espacios,  pero  tamén é  preciso  facer  que  os  exitentes  sexan
accesibles a todos os usuarios garantindo un criterio obxectivo que de acceso aos
mesmos,  así  como  clarificar  os  dereitos  e  obrigas  que  teñen  os  usuarios  das
instalacións deportivas municipais.

Por todo elo, o Grupo Municipal Popular,  que subscribe esta proposición,
considera de interese municipal que o Pleno da Corporación Municipal ACORDE
elaborar unha ordenanza municipal que regule o uso das instalacións deportivas
municipais.”
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Tras a deliberación efectuada, sométese o asunto a votación, acadándose
os seguintes resultados:

Votos emitidos: 24

- Votos a favor: 24 dos Grupos Municipais do Partido Popular, do Partido 
Socialista de Galicia-PSOE, do Bloque Nacionalista 
Galego e de Ciudadanos Lugo.

- Votos en contra: 0
- Abstencións: 0

En  virtude  de  todo  o  cal,  o  Excmo.  Concello  Pleno,  por  unanimidade,
ACORDA:

Elaborar  unha  ordenanza  municipal  que  regule  o  uso  das  instalacións
deportivas municipais.

DELIBERACIÓN

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Iniciamos co grupo propoñente, 3 minutos para o Partido
Popular. 

- ÓSCAR POY FRANCO: Bos días, miña querida alcaldesa. 
Primeiro de todo rogarlle que me perdoe por esta moción “xa te vin”, aínda

que certamente se xa a vimos con anterioridade temos que voltar falar aquí deste
asunto non é porque eu desexe falar de temas que xa se aprobaron neste mandato
e ata no pasado mandato, senón porque teñen vostedes o costume de dicir que si
ás cousas que lles propoño e logo non facelas. 

Tento  sempre  darlles  todas  as  facilidades  do  mundo,  miña  querida
alcaldesa, a aqueles nos que delega vostede a xestión dos asuntos públicos, pero o
certo é que está vostede a delegar en xente que traballa máis ou menos o mesmo
que o intermitente dun tren. Lembrará vostede que se tratou este tema no Pleno xa
no  mandato  pasado,  e  tamén  neste  mandato;  en  ambas  as  dúas  ocasións
pediamos o mesmo: un pavillón polideportivo novo e unha ordenanza municipal do
uso das instalacións deportivas. 

O certo é que escoitar o agora concelleiro de Medio Ambiente dicir que o
proxecto  do  novo  pavillón,  unha  moción  inicial  de  2018,  retrasouse  pola  Covid
causa abraio e ata indignación, malia que debo recoñecer que a min persoalmente
indignoume máis cando xustificou o señor Miguel o atraso nas obras do campo de
rugby coa escusa da pandemia, obras que tiñan que estar rematadas en xaneiro de
2020. 

O  certo  é  que  vela  vostede,  miña  querida  alcaldesa,  xunto  do  outro
privatizador dos servizos públicos municipais, o portavoz do Bloque na Deputación,
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Efrén  Castro,  dicindo  cousas  como  que  están  dispostos  a  financiar  a  obra  do
pavillón como se fose un acto de magnanimidade pola súa parte e non un punto de
acordo plenario unánime, tampouco é que sexa moi edificante. 

Pero deixemos o pavillón fóra do debate polo menos ata o ano que vén e
pasemos ao de ordenanza municipal. Saberá vostede que a Lei 3/2012, do 21 de
abril, do deporte de Galicia, establece no seu artigo 8, entre outras competencias
dos concellos, a de velar pola plena utilización das instalacións deportivas da súa
titularidade,  procurar  a  participación  das  asociacións  deportivas  do  seu  ámbito
municipal  na  optimización  do  uso  destas  e  coidar  a  súa  debida  hixiene  e
seguridade.  Que  mellor  xeito  de  cumprir  con  esta  obriga  que  dispoñer  dunha
ordenanza que regule de xeito claro, transparente e público os dereitos e obrigas
dos  usuarios  das  instalacións  deportivas  municipais?  Como garantir  un  reparto
equitativo, xusto e transparente alonxado de criterios e intereses políticos do uso
das instalacións deportivas municipais sen a dita ordenanza? 

O  ánimo  desta  moción  é  dotar  de  transparencia  e  de  obxectividade  a
asignación de espazos que pola súa condición de públicos pertencen a todos os
lucenses.  Dende  o  Grupo  Municipal  Popular  amosamos  a  nosa  disposición  a
axudar  ao  novo  concelleiro  de  Deportes  na  redacción  desta  ordenanza  e  en
calquera  outro  asunto  relacionado  co  deporte,  competencia  municipal  que,
permítame dicirllo, miña querida alcaldesa, xa leva vostede ben tempo delegando
en xente que podía ter algo máis de idea do tema do que se encargan. 
Sempre seu, miña querida alcaldesa, moitas grazas. 

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, quenda agora para a portavoz de Cidadáns. 

- OLGA LOUZAO ALDARIZ:  A día de hoxe as instalacións deportivas existentes
non son suficientes para as necesidades das distintas prácticas deportivas,  que
comprenden, ademais, moitas idades diferentes, de aí a necesidade de contar con
espazos novos que poidan albergar a práctica e entrenamento do deporte lucense.
Este  é  un  asunto,  como ben  facía  referencia  o  concelleiro  do  Partido  Popular,
compartido por todos e de forma unánime, o que xa é un moi bo punto de partida. 

Pero tamén é certo que as instalacións deportivas actuais non contan cunha
normativa que regule o funcionamento e o horario das mesmas e que especifique
os dereitos e deberes dos seus usuarios. A elaboración desta norma foi aprobada
en 2016 a iniciativa do noso grupo municipal, que pedía unha ordenanza de uso
para os espazos de titularidade municipal e a publicidade e transparencia da sesión
e  uso  dos  mesmos  na  páxina  web  municipal,  normativa  que  tamén  debería
comprender  as  instalacións  deportivas  porque  son  de  titularidade  municipal  e
porque é preciso contar con información relativa ao uso das horas que se fai de
cada unha delas e do club ou entidade que a ocupa para que non existan espazos
infrautilizados  ou  horas  sen  uso  que  poidan  ser  solicitadas  polas  persoas,
asociacións ou entidades interesadas. 

Esta proposta contou co apoio de todos os grupos políticos, pero parece que
quedou gardada nun caixón porque nada máis se soubo dela. En 2018 o Partido
Popular trouxo de novo unha proposta similar a esta que hoxe se debate. É verdade
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que  non  son  nada  novidosos  e  nós  tampouco,  pero  en defensa desta  falta  de
innovación hai que dicir que un equipo de Goberno que non cumpre cos acordos
plenarios e, sobre todo, cos que eles mesmos votan a favor fan que sexamos unha
e outra vez reiterativos para tratar de conseguir que respecten o acordado e leven a
cabo  neste  caso  a  elaboración  dunha  normativa  máis  que  necesaria  na  nosa
cidade, a ver se así conseguimos como a cenoria e o burro se poñan a traballar. 

Polo  tanto,  o  noso grupo municipal  está  de acordo con esta  proposta  e
entendemos que, se non se fai nada, seguiremos insistindo e reiterando que se leve
a cabo esta normativa.

-  LARA  MÉNDEZ  LÓPEZ:  Moi  ben,  moitas  grazas,  por  parte  do  Goberno,  o
concelleiro de Deportes, o señor Repetto.

- MAURICIO VICTORIO REPETTO MORBÁN: Gracias, alcaldesa. 
Está claro que el deporte es un hecho social de grandes dimensiones y el

deporte  incrementa  el  bienestar  físico,  mental  y  social  de  los  ciudadanos,
aumentando  la  calidad  de  vida  y  el  bienestar  general.  El  deporte  promueve
mayoritariamente  los  valores  y  principios  de  una  sociedad  democrática.  Lugo
cuenta  con reconocidas y reconocidos deportistas,  clubes y selecciones  que se
encuentran en lo  más alto de su disciplina.  Nos sentimos orgullosos de Lugo y
orgullosos de ellos. 

Por este motivo, este equipo de Gobierno que lidera Lara Méndez tiene claro
que es un área prioritaria. Recientemente hemos celebrado un encuentro con los
jóvenes talentos deportivos para reconocer su trabajo, su esfuerzo y para propiciar
que puedan continuar con su proyección deportiva. El Ayuntamiento concede cada
año  45  becas  deportivas  al  talento  joven.  Más  de  70  clubes  de  Lugo  reciben
también subvenciones, la mayoría en concurrencia competitiva, por importe de más
de 900.000 € para poder desarrollar sus disciplinas y seguir creciendo en una clara
apuesta por el deporte base y profesional. 
Se lleva realizando una gran labor de conservación y mejora de las instalaciones
existentes; solo por nombrar algunas, desde que empezó este mandato se mejoró
el pabellón de Frigsa, donde entre otras actuaciones se sustituyó todo el pavimento;
se cubrieron dos de las canchas de tenis que hay en Frigsa y se remodeló el campo
de fútbol  de As Gándaras y las pistas municipales  de atletismo Gregorio  Pérez
Rivera;  y  se  acondicionó  el  campo  de  rugby  de  As  Pedreiras;  ahora  estamos
ejecutando mejoras en el pabellón Daniel Cordido de A Piringalla y en El Palomar;
implementamos  los  elementos  de  ejercicio  para  la  práctica  de...  (non  se
entende) ... en las cuestas del parque y los introdujimos también en el resto de la
ciudad, además de colaborar con 70.000 € en la creación del nuevo rocódromo; de
crear  la  pista  de  skate  park;  de  proceder  a  acuerdos  de  tres  administraciones
diferentes  para  construir  el  nuevo  polideportivo  Lugo  Sportlife,  entre  otras
intervenciones de menor calado, que evidencian el compromiso de este Ejecutivo
por  impulsar  la  práctica  deportiva  en  la  ciudad  y  para  ampliar  las  dotaciones
deportivas. 
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De todo esto son conocedores los vecinos de Lugo, pero además desde
hace un tiempo trabajamos en la elaboración de una nueva ordenanza municipal
que regule el uso de las instalaciones deportivas municipales, por entender que es
una  herramienta  necesaria  para  seguir  avanzando.  Se  trata  de  una  tarea  que
requiere de un gran trabajo previo,  porque es necesario que recoja no solo las
necesidades actuales, sino también las futuras de los diferentes clubes. 

Por tanto, la respuesta que le damos a su propuesta es que sí, ya estamos
en ello y, es más, estoy en disposición de anunciarles que en el cuarto trimestre del
año  esperamos  tener  ya  esa  ordenanza  aprobada  contemplando  la  actividad
deportiva en toda su extensión.

-  LARA  MÉNDEZ  LÓPEZ:  Moi  ben,  moitas  grazas.  Segunda  quenda  para  o
portavoz do Partido Popular. 

-  ÓSCAR POY FRANCO: Menos mal que al  final  habló usted de la  ordenanza
municipal  de la  que quería yo hablar,  porque pensé que iba a pasarse toda la
intervención limitándose a repetir las consignas publicitarias del bipartito al respecto
de un área que parece que usted no domina demasiado. 

¿Qué quiere que le diga? Anuncios de que ya están trabajando los hemos
escuchado en este Pleno, por ejemplo, al respecto del avanzadísimo proyecto de
construcción de un circuito de motocross que, curiosamente, no recuerdo haberle
escuchado mencionar en esta larga lista de cosas que supuestamente usted está
haciendo, aunque se las ha encontrado algunas hechas y otras por hacer. Y qué
quiere que le diga, ¿estaría usted dispuesto a, no sé, dimitir,  por ejemplo, si ha
mentido  y  esta  afirmación  de  que  tienen  ustedes  tan  avanzada  la  ordenanza
municipal no resulta ser verdad? ... (non se entende) ..., haga usted ahí un poco de
esfuerzo competitivo y muestre su espíritu deportivo, señor Mauricio.

-  LARA  MÉNDEZ  LÓPEZ:  Moi  ben,  pois  quenda  agora  para  a  portavoz  de
Cidadáns. 

-  OLGA  LOUZAO  ALDARIZ:  Señora  Méndez,  o  concelleiro  responsable  de
Deportes  e  de  Xuventude,  o  señor  Repetto,  reitera  en  cada  unha  das  súas
intervencións nesta e tamén nas anteriores que vostede é quen lidera este equipo
de Goberno, que vostede é a responsable deste Goberno, por se non o tiñamos
claro. 

Atendendo a ese liderado, nós pedímoslle que poña os seus concelleiros
responsables a traballar, que se deixen de eloxios e de peloteos e que cumpran co
seu traballo, que é o que teñen que facer e para o que se lles paga. E deixen de pór
escusas  baratas  que  só  poñen  de  manifesto  a  súa  falta  de  capacidade  e  de
realidades. Que hoxe teñamos que escoitar aquí despois de 2016, 2016, que se
está a  traballar  nunha ordenanza  de instalacións  municipais,  señor  Repetto,  de
verdade é que debería caerlle a cara de vergoña ter que dar esta escusa barata
neste Pleno. Porque, se temos que esperar a que se constrúa o novo pavillón, ao
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mellor nin vostede nin mais eu o vemos feito unha realidade, porque o ritmo de
traballo do Goberno municipal xa sabemos cal é, claro, por iso simplemente o digo. 

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, segunda quenda para o portavoz do Goberno,
para o concelleiro de Deportes, o señor Repetto.

- MAURICIO VICTORIO REPETTO MORBÁN: Gracias, alcaldesa. 
Está claro, señor Poy, que usted por más que sea un buen deportista los

valores del deporte parece que no se la han pegado mucho. 
Desde  esta  concejalía  seguiremos  trabajando  para  seguir  impulsando  la

actividad deportiva en Lugo, acompañando a los deportistas y a los clubes, tanto a
los  deportes  minoritarios  como  mayoritarios,  coordinando  las  actividades  con
clubes, federaciones deportivas y la sociedad en general, porque entendemos que
el deporte es algo transversal e inclusivo, siendo una oportunidad de impulso de
activación económica que genera empleo en nuestro municipio, además de ser una
estupenda alternativa de ocio, una herramienta inestimable para promover hábitos
de vida saludables. 

Apostamos por el derecho de los ciudadanos a la utilización adecuada de
las instalaciones deportivas y recreacionales. Ya anunciábamos antes que hacemos
y haremos todo lo  que esté  en nuestra mano para  mejorar  las  dotaciones  que
tenemos, incrementarlas y también favorecer su uso. Y ya lo dijo Mandela, querido
señor  Poy,  “el  deporte  tiene  el  poder  de  cambiar  el  mundo,  tiene  el  poder  de
ilusionar y tiene el poder de unir a la gente de una manera que pocas cosas lo
pueden hacer”.

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: 30 segundos para a conclusión do Partido Popular. 

- ÓSCAR POY FRANCO: Efectivamente, señor Repetto, el deporte genera empleo
en nuestra ciudad; por ejemplo, hay gente que está montando empresas privadas
para cobrar por el uso de instalaciones deportivas porque ustedes no dan sacado
adelante  nuevas  instalaciones  deportivas.  Genera  empleo,  sí  señor,  pero  no
precisamente municipal. Aplíquense un poco en el asunto. 

Y, con respecto a mi calidad como deportista, nunca ha sido gran cosa, pero
desde luego al menos sí he practicado deporte y algo del tema sé. Podría aplicarse
también el cuento y no mencionar a Mandela y menos al deporte, que de eso anda
bastante cojo.

-  LARA  MÉNDEZ  LÓPEZ:  Procedemos  entón  a  votar  a  proposta  do  Partido
Popular.

B) PARTE DE INFORMACIÓN, IMPULSO E CONTROL

URBANISMO
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9/114  RESOLUCIÓN  DA  DIRECCIÓN  XERAL  DO  PATRIMONIO  CULTURAL
POLA QUE SE DÁ CONFORMIDADE Á HOMOXENEIZACIÓN DOS NIVEIS DE
PROTECCIÓN  DO  PATRIMONIO  CATALOGADO  NO  PLAN  ESPECIAL  DE
PROTECCIÓN,  REHABILITACIÓN  E  REFORMA  INTERIOR  DO  RECINTO
AMURALLADO  DE  LUGO  E  A  SÚA  ZONA  DE  INFLUENCIA  (PEPRI),  EN
RELACIÓN  COS  ESTABLECIDOS  NA  LEI  5/2016,  DO  4  DE  MAIO,  DO
PATRIMONIO CULTURAL DE GALICIA.-  Examinado o expediente tramitado para
os efectos e visto a proposta da Tenenta de Alcaldesa da Área de Gobernanza e
Recursos Humanos, en substitución do Tenente de Alcalde Delegado da Área de
Sostibilidade Urbana, do 6 de xullo de 2021, que seguidamente se transcribe:

“RESOLUCIÓN DA DIRECCIÓN XERAL DO PATRIMONIO CULTURAL POLA
QUE  SE  DÁ  CONFORMIDADE  Á  HOMOXENEIZACIÓN  DOS  NIVEIS  DE
PROTECCIÓN  DO  PATRIMONIO  CATALOGADO  NO  PLAN  ESPECIAL  DE
PROTECCIÓN,  REHABILITACIÓN  E  REFORMA  INTERIOR  DO  RECINTO
AMURALLADO  DE  LUGO  E  A  SÚA  ZONA  DE  INFLUENCIA  (PEPRI),  EN
RELACIÓN  COS  ESTABLECIDOS  NA  LEI  5/2016,  DO  4  DE  MAIO,  DO
PATRIMONIO CULTURAL DE GALICIA.
Examinado o expediente de referencia, tramitado polo Negociado de Planeamento
e  visto  o  informe do  Servizo  de  Urbanismo  de  data  do  5-07-2021,  cuxa  parte
expositiva é do seguinte teor literal:
 “ASUNTO: RESOLUCIÓN DA DIRECCIÓN XERAL DO PATRIMONIO CULTURAL
POLA QUE SE DÁ CONFORMIDADE Á HOMOXENEIZACIÓN DOS NIVEIS DE
PROTECCIÓN  DO  PATRIMONIO  CATALOGADO  NO  PLAN  ESPECIAL  DE
PROTECCIÓN,  REHABILITACIÓN  E  REFORMA  INTERIOR  DO  RECINTO
AMURALLADO  DE  LUGO  E  A  SÚA  ZONA  DE  INFLUENCIA  (PEPRI),  EN
RELACIÓN  COS  ESTABLECIDOS  NA  LEI  5/2016,  DO  4  DE  MAIO,  DO
PATRIMONIO CULTURAL DE GALICIA.
Examinado o expediente de referencia, cómpre informar:

PRIMEIRO.- A Disposición transitoria primeira da Lei 1/2019, do 22 de abril,
de rehabilitación, e de rexeneración e renovación urbanas de Galicia literalmente
dispón:
“Homoxeneización dos catálogos de protección.
Para la aplicación do establecido na sección 1ª do capítulo V do título I, en tanto os
concellos  non  teñan  aprobado  un  catálogo  de  protección  adaptado  ás
determinacións da Lei 5/2016, de 4 de maio, do patrimonio cultural de Galicia, a
homoxeneización  dos  niveis  de  protección  realizarase  mediante  resolución  da
dirección  xeral  competente  en  materia  de  patrimonio  cultural,  a  solicitude  do
concello correspondente”.

SEGUNDO.- Con data do 18-6-2021 rexistrouse de entrada neste Concello
a resolución  da Directora Xeral do Patrimonio Cultural da Consellería de Cultura,
Educación e Universidade da Xunta de Galicia, de data do 3-5-2021, pola que se dá
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conformidade  á  homoxeneización,  formulada  por  este  Concello,  dos  niveis  de
protección do patrimonio catalogado no Plan Especial de Protección, Rehabilitación
e  Reforma  Interior  do  recinto  amurallado  de  Lugo  e  a  súa  zona  de  influencia
(PEPRI), en relación cos establecidos na Lei 5/2016, do 4 de maio, do patrimonio
cultural de Galicia.”
Este Concelleiro-Delegado, propón que, polo Excmo. Concello Pleno, se adopte o
seguinte acordo:

PRIMEIRO.- Tomar razón da resolución da Dirección Xeral do Patrimonio
Cultural da Consellería de Cultura, Educación e Universidade da Xunta de Galicia,
de data do 3-5-2021, que a continuación se transcribe na súa integridade, pola que
se dá conformidade á homoxeneización, formulada por este Concello, dos niveis de
protección do patrimonio catalogado no Plan Especial de Protección, Rehabilitación
e  Reforma  Interior  do  recinto  amurallado  de  Lugo  e  a  súa  zona  de  influencia
(PEPRI), en relación cos establecidos na Lei 5/2016, do 4 de maio, do patrimonio
cultural de Galicia:
“ANTECEDENTES
O 20.11.2020 tivo entrada no Rexistro  Xeral  do Concello  de Lugo,  a través do
sistema de interconexión de rexistros, un oficio do dito concello no que solicitaba
“en virtude do establecido na disposición transitoria primeira da Lei 1/2019, do 22
de abril,  de rehabilitación e de rexeneración e renovación urbanas de Galicia,  a
correspondente  resolución  dea Dirección  Xeral  de Patrimonio  Cultural  relativa  á
homoxeneización dos catálogos de protección do PLAN XERAL DE ORDENACIÓN
MUNICIPAL  DE  LUGO  (...)  e  do  Planeamento  incorporado  URPI-1.R  “PLAN
ESPECIAL DE PROTECCIÓN, REHABILITACIÓN E REFORMA INTERIOR DEL
RECINTO  AMURALLADO  DE  LUGO  Y  SU  ZONA  DE  INFLUENCIA  (PEPRI)”.
Asemade xuntábase  o  informe emitido  o  13.09.2020  polo  Servizo  Municipal  de
Arquitectura, ao efecto.
O 25.11.2020 a Subdirección Xeral de Protección do Patrimonio Cultural (en diante
SXPPC) emitiu unha resposta na que se concluía que “(...) en ningún dos casos se
achegan contrastadas as definicións dos niveis de protección recollidos na LPCG
cos dos distintos plans para os que se pretende a homoxeneización, así como a
posta en relación coas intervencións autorizables segundo o artigo 42 da LPCG.
De igual  xeito,  de  pretender  a  homoxeneización  para  o  resto  de  elementos  do
catálogo que non son inmobles (fontes, muros do espazo público, ...), achegarase a
proposta de homoxeneización cos criterios expostos no parágrafo anterior.”
O 22.04.2021 tivo entrada no Rexistro do edificio administrativo da Xunta de Galicia
en Lugo un oficio do concello de Lugo no que se solicita a resolución da Dirección
Xeral do Patrimonio Cultural á proposta de homoxeneización relativa ao Catálogo
do PEPRI, elaborada polo xefe do Servizo de Arquitectura do concello de Lugo, que
se xunta co oficio.
O 28.04.2021 a SXPPC emitiu un informe no que se daba resposta á proposta de
homoxeneización solicitada polo Concello de Lugo.
CONSIDERACIÓNS TÉCNICAS
a. A Disposición Transitoria Primeira (en diante DT 1ª) da Lei 1/2019, do 22 de abril,

de rehabilitación e de rexeneración e renovación urbanas de Galicia (en diante
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LRRR) establece que para a aplicación do establecido na sección 1ª do capítulo
V do título I, en tanto os concellos non teñan aprobado un catálogo de protección
adaptado  ás  determinacións  da  LPCG,  será  preciso  a  homoxeneización  dos
niveis de protección, que se realizará mediante unha resolución da DXPC, por
solicitude do concello correspondente.
Neste caso, o PEPRI non se atopa adaptado á vixente LPCG, polo que lle é de
aplicación a dita DT 1ª da LRRR.

b.  A  sección  1ª  do  capítulo  V,  do  Título  I,  da  LRRR  establece  as  normas  de
aplicación directa nas intervencións nos edificios incluídos no ámbito territorial
das  categorías  de  bens  definidos  na  LPCG  e  os  ámbitos  obxecto  de
planeamento  especial  de  protección.  Parte  delas  xa  estaban  recollidas  na
Instrución do 8 de novembro de 2017 relativa ao trámite de autorizacións en
materia de patrimonio cultural nos bens inmobles catalogados e declarados de
interese cultural, os seus contornos de protección e as zonas de amortecemento
(DOG núm. 231 do 05.12.2017).

c. O PEPRI recolle nos seus artigos 56 a 61 as definicións dos tipos de actuacións
e obras nos edificios.
A súa vez, a vixente LPCG establece no seu artigo 40 as definicións dos tipos de
intervencións.
O informe remitido polo concello  de Lugo e asinado polo xefe do Servizo  de
Arquitectura  do  dito  concello,  analiza  as  definicións  dos  distintos  tipos  de
intervencións  sobre  os  bens  catalogados  recollidas  no  PEPRI  e  na  LPCG,  e
establece, en función delas, a seguinte equiparación:

Tipo de obras permitidas polo PEPRI Modelos de intervencións permitidas art. 40 LPCG
art. 57 conservación art. 40.c mantemento

art. 40.d conservación
art. 58 restauración art. 40.d conservación

art. 40.e consolidación
art. 40.f restauración
art.  40.g rehabilitación (*),  en parte asimilable as
obras  de  restauración  do  PEPRI  (baixo  un  plan
integral de restauración)

art. 59 readaptación art. 40.g rehabilitación
art. 60 reestruturación art. 40.h reestruturación
art. 61 ampliación art. 40.i ampliación 

d. O PEPRI establece 4 niveis de protección coas seguintes definicións:
Nivel 1. Edificios monumentales y de valor excepcional, arquitectónico, histórico
artístico y cultural.
Se aplica este nivel de protección integral a las edificaciones que presentan una
excepcional  calidad arquitectónica y valor  histórico,  y representan hitos en la
escena  urbana,  tengan  o  no  la  consideración  de  Monumentos  declarados.
Deben  mantenerse  en  su  total  integridad,  con  especial  respeto  de  sus
características singulares y de los elementos que lo componen, procurándose su
conservación y recuperación por todos los medios de la técnica.
Nivel 2. Edificios de características singulares y de elevado valor arquitectónico,
histórico o cultural.
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Se aplica este nivel de protección a los edificios que poseen una elevada calidad
en su conformación arquitectónica global,  tanto exterior  como interior,  lo que
determina  su  valoración  singularizare  y  su  conservación  con  tratamientos
específicos para mantener sus condiciones arquitectónicas tanto volumétricas,
estructurales y tipológicas como ambientales, sin perjuicio de obras interiores o
exteriores con ello compatibles y adecuadas al uso pertinente a su estructura y
función urbana.
Nivel  3.  Edificios  de  características  tipológicas  y  compositivas  de  especia!
significación arquitectónica y ambiental.
Se aplica este nivel de protección a aquellos edificios de valor arquitectónico
que  por  sus  características  tipológicas  y  coherencia  ambiental,deben
conservarse  en  sus  características  fundamentales,  sin  que  requieran  su
protección integral interna.
Nivel 4. Edificios de interés en el ambiente urbano.
Se  aplica  este  nivel  de  protección  al  conjunto  de  arquitecturas,  cultas  o
populares, que por su grado de coherencia arquitectónica y etnográfica informan
de la  cualidad  general  del  ambiente  edificado o  son expresión de la  cultura
arquitectónica  tradicional,  y  que  caracterizan  a  la  ciudad  histórica  como  un
Conjunto de interés cultural. Como tales, deben ser objeto de conservación al
menos en lo que a su configuración exterior se refiere.

A súa vez, a vixente LPCG establece 3 niveis de protección no seu artigo 41:
-  integral:  conservación  íntegra  dos  bens  e  de  todos  os  seus  elementos  e
compoñentes nun estado o máis próximo posible ao orixinal desde a perspectiva
de todos os valores culturais que conforman o interese do ben, respectando a
súa evolución, transformacións e contribucións ao longo do tempo.
-  Estrutural:  conservación dos elementos máis significativos e relevantes dos
bens, así como daqueles que resulten máis característicos tipoloxicamente ou
que sexan obxecto dunha concreta apreciación cultural.
- Ambiental: conservación dos aspectos máis visibles e evidentes dos bens que,
malia non presentaren un interese individual destacable, conforman o ambiente
dun lugar de forma homoxénea e harmoniosa.

O  informe  remitido  polo  concello  de  Lugo  presenta  unha  análise  das  posibles
equivalencias entre os niveis de protección do PEPRI e da LPCG, que se achega
no Anexo desta Resolución.
e. O dito informe, remitido polo concello de Lugo, conclúe que a homoxeneización

de niveis de protección quedaría do seguinte xeito, coas limitacións establecidas
no PEPRI:

PEPRI LPCG
Nivel 1 Protección integral.

Non son de aplicación as Normas de aplicación directa.(*)
Nivel 2 Protección estrutural coas seguintes particularidades:

a) As obras de reestruturación parcial non afectarán a máis do 25 % da superficie total do
inmoble e manterá o sistema tipolóxico estrutural na súa disposición espacial orixinaria.
b) As obras de reestruturación total ou maioritaria restituirán o sistema tipolóxico estrutural
alterado.  Excepcionalmente  se  permitirá  a  reestruturación  maioritaria  ou  total  con
mantemento  do  sistema  tipolóxico  estrutural,  cando  a  súa  necesidade  estea
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suficientemente xustificada por un cambio de programa de uso ou declaración de ruína,
sen prexuízo da preservación dos elementos catalogados. Se conservarán en todo caso,
os elementos de acceso e núcleos de escaleiras.
c) Manteranse os elementos de acceso e os núcleos de escaleira.
d) Manteranse os materiais estruturais orixinais

Nivel 3 Protección estrutural coas seguintes particularidades:
a)  Permítense obras de  reestruturación  parcial,  reestruturación  maioritaria  ou total  con
mantemento  do tipo estrutural  e  conservación,  na súa ubicación  e tipo,  de accesos e
núcleos  de  escaleiras,  cando  se  xustifique  por  un  cambio  no  programa  de  usos  ou
declaración de ruína. Ampliación contemplada no Plan Especial. Se conservarán, en todo
caso, os elementos catalogados, tanto exteriores como interiores.
Poderanse empregar  materiais  non orixinais (como a madeira laminada ou a estrutura
metálica),  pero  en  ningún  caso,  se  poderán  eliminar  ou  rasgar  as  medianeiras
catalogadas.

Nivel 4 Protección ambiental coas seguintes particularidades:
a) Manterase o tipo estrutural,  pero podendo empregar materiais non orixinais (como a
madeira laminada ou a estrutura metálica) pero en ningún caso, se poderán eliminar ou
rasgar as medianeiras catalogadas.
b)  Se  conservarán,  en  todo  caso,  os  elementos  catalogados,  tanto  exteriores  como
interiores.

(*) O artigo 40 da LRRR, comprendido na sección 1ª do capítulo V do título I da
LRRR,  establece  o  ámbito  de  aplicación  destas  normas  de  aplicación  directa,
excluíndo dela aos bens inmobles individualmente declarados de interese cultural e
aos catalogados con nivel de protección integral.
f.  No informe emitido pola SXPPC o 28.04.2021, no que se avaliaba a proposta

realizada polos servizos técnicos do concello, concluíase que as equivalencias
propostas (táboa recollida no punto e. anterior) son axeitadas, toda vez que se
teñen analizados  os  tipos  de intervencións  permitidas  en  función  do  nivel  de
protección (táboa recollida no Anexo), que non minora a protección do patrimonio
cultural no ámbito do PEPRI e que as Normas de aplicación directa da LRRR,
para  as  que  é  obrigado  o  establecemento  da  homoxeneización  de  niveis  de
protección, non son de aplicación aos edificios individualmente declarados bens
de interese cultural nin aos catalogados que teñan un nivel de protección integral.
Asemade,  establecía  que  a  resolución  da  DXPC  que  establecera  a
homoxeneización dos niveis de protección entre o PEPRI do Recinto Amurallado
de Lugo e a súa zona de Influencia e a LPCG, recollería, ademais da táboa de
equivalencias (punto e. anterior) e da táboa dos tipos de intervencións permitidas
en función do nivel de protección (punto c. anterior), as seguintes cláusulas:
-  Correspóndelle  á  Comunidade  Autónoma a  competencia  exclusiva  sobre  o

patrimonio  cultural  de  Galicia1  e  as  distintas  administracións  públicas
cooperarán  para  que  as  competencias  respectivas  se  exerzan  conforme  o
establecido na LPCG.

- Cando as fichas do Catálogo relativas aos bens obxecto de protección cultural
non conten con suficiente definición, non especifiquen cales son os elementos
singulares  especificamente  protexidos  ou  se  descoñeza  cales  son  os
elementos que xustificaron a necesidade da súa protección, non poderán ser
obxecto deste tipo de norma e precisarán da preceptiva autorización2 por parte
da Consellería de Cultura, Educación e Universidade.
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Ademais, cando existan incoherencias ou diferencias entre a realidade existente
e a recollida nas fichas do Catálogo do PEPRI,  sexa a diferencia do tipo que
sexa,  será  necesaria  a  preceptiva  autorización  por  parte  da  Consellería  de
Cultura, Educación e Universidade.

CONSIDERACIÓNS LEGAIS
É de aplicación o disposto nas seguintes disposicións normativas:

- Lei 16/1985, do 25 de xuño, do patrimonio histórico español.
- Decreto 199/1997, do 10 de xullo, polo que se regula a actividade arqueolóxica
na CCAA de Galicia

- Lei 2/2016, do 10 de febreiro, do solo de Galicia
- Lei 5/2016, do 4 de maio, do patrimonio cultural de Galicia
- Decreto 143/2016, do 22 de setembro, polo que se aproba o Regulamento da
Lei 2/2016, do 10 de febreiro, do solo de Galicia

- Lei 1/2019, do 22 de abril, de rehabilitación e de rexeneración e renovación
urbanas de Galicia

O  conxunto  histórico  –  artístico  do  recinto  intramuros  da  muralla  de  Lugo  foi
declarado ben de interese cultural (en diante BIC) polo Decreto 443/1973, do 22 de
febreiro,  polo  que  se  declara  conxunto  histórico  –  artístico  nacional  do  recinto
intramuros da muralla romana de Lugo (BOE núm. 62 do 13.03.1973).
O  Plan  Especial  de  Protección,  Rehabilitación  e  Reforma  Interior  do  Recinto
Amurallado de Lugo e a súa zona de Influencia (en diante PEPRI) foi aprobado
definitivamente o 03.02.1997 (DOG núm. 123 do 27.06.1997 e BOP 21.07.1997)
polo Pleno do concello.
O PEPRI incorporouse ao vixente Plan Xeral de Ordenación Municipal (en diante
PXOM) aprobado o 29.04.2011.
A DT 1ª da LRRR establece que para a aplicación do establecido na sección 1ª do
capítulo V do título I, en tanto os concellos non teñan aprobado un catálogo de
protección adaptado ás determinacións da LPCG, será preciso a homoxeneización
dos niveis de protección, que se realizará mediante unha resolución da DXPC, por
solicitude do concello correspondente.
A sección 1ª do capítulo V, do título I  da LRRR (art.  40 a 43),  fai referencia ás
normas de aplicación directa nas intervencións nos edificios incluídos no ámbito
territorial  das  categorías  de  bens  definidos  na  LPCG e os  ámbitos  obxecto  de
planeamento especial de protección, en concreto:

- Aos edificios incluídos no ámbito territorial das categorías de bens definidos na
LPCG, ou dos seus contornos de protección e zonas de amortecemento, así
como  a  aqueloutros  edificios  incluídos  en  ámbitos  sobre  os  que  exista  a
obriga legal de redactar un plan especial de protección do patrimonio cultural,
estea ou non aprobado.
Porén, non serán aplicables aos inmobles individualmente declarados bens de
interese cultural nin aos catalogados que teñan un nivel de protección integral.

-  Aos  edificios  con  nivel  de  protección  ambiental  ou  nivel  de  protección
asimilable, coas limitacións sinaladas no art. 41 da LRRR.

-  Aos  edificios  con  nivel  de  protección  estrutural  ou  nivel  de  protección
asimilable, coas limitacións sinaladas no art. 42 da LRRR.
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- Ao parcelario, coas limitacións sinaladas no art. 43 da LRRR.
A  Dirección  Xeral  do  Patrimonio  Cultural  é  competente  para  resolver  este
expediente segundo o artigo 30.1.letra f) da Lei 16/2010, do 17 de decembro, de
organización  e  funcionamento  da  Administración  xeral  e  do  sector  público
autonómico de Galicia, e o artigo 24.1.f) do Decreto 198/2020, do 20 de novembro,
polo que se establece a estrutura orgánica da Consellería de Cultura, Educación e
Universidade.
De acordo con todo o indicado,
RESOLVO
Dar  conformidade  á  homoxeneización  dos  niveis  de  protección  do  patrimonio
catalogado  recollido  no  Plan  Especial  de  Protección,  Rehabilitación  e  Reforma
Interior do Recinto Amurallado de Lugo e a súa zona de Influencia, en relación cos
establecidos na Lei 5/2016, do 4 de maio, do patrimonio cultural de Galicia,  por
solicitude do concello de Lugo, segundo os criterios establecidos no apartado de
Consideracións técnicas desta resolución.
ANEXO. Equivalencias  propostas  entre  os  niveis  de protección do PEPRI  e  da
LPCG

PEPRI LPGC Homoxeneización
propostaNivel Obras Arts Nivel Obras Arts

1 Tipos  de  actuacións  xerais
autorizadas: Restauración.
Actuacións  xerais  autorizables
en  circunstancias  particulares:
No marco dun Plan Director de
Restauración  do  edificio,
poderanse autorizar actuacións
de readaptación con valoración
arquitectónica  e  de
reestruturación parcial.
Obras  parciais  autorizadas:
Autorízanse,  con
independencia  doutras
actuacións  xerais,  obras  de
reparación e consolidación, así
como  obras  tendentes  ao
cumprimento  da  Normativa  de
Protección  de  Incendios,
normas  técnicas  sobre
instalacións  e  similares
requiridas  para  a
funcionalidade das instalacións.
Tales  obras  integraranse  en
Proxectos  que  contemplen  a
súa  adecuación  aos  valores
arquitectónicos do edificio.
Nos edificios declarados BIC as
actuacións  someteranse  á
previa  autorización  da
Administración  de  Patrimonio
da  Xunta  de  Galicia.  Nos
edificios  situados  no  seu
entorno  estarase  ao  disposto
no  art.  47.2  da  LPCG*.  En
calquera  caso  estarase  ao
disposto no art. 39 da LPCG*.
*LPCG = Lei 8/1995, do 30 de
outubro,  do patrimonio cultural
de Galicia

57
58

Integr
al

a)  As  de  investigación,
valorización,  mantemento,
conservación,  consolidación  e
restauración.
b) As de rehabilitación poderán
autorizarse  sempre  que  o
proxecto  de  intervención
garanta  a  conservación  dos
valores  culturais  protexidos  e
que  se  trate  de  adaptacións
necesarias para adecuar o uso
orixinal  aos  condicionantes
actuais  de  conservación,
seguridade,  accesibilidade,
confortabilidade ou salubridade
ou  para  adecuar  o  ben  a  un
novo uso compatible cos seus
valores culturais que garanta a
súa  conservación  e  o  acceso
público a el.
c)  As  ampliacións  dun  ben
inmoble,  exclusivamente  en
planta,  no  marco  dunha
actuación de rehabilitación, con
carácter  complementario  a
esta,  sempre  que  resulten
imprescindibles  para
desenvolver  o  uso  proposto  e
se  resolvan  como  volumes
diferenciados.
d) As de reconstrución, de xeito
excepcional,  cando  se  utilicen
partes,  elementos  e  materiais
orixinais  dos  que  se  poida
probar  a  súa  autenticidade  e
posición orixinal.

40.c
40.d
40.e
40.f

As obras do Nivel 1 do
PEPRI,  enténdese
que  poden  ser
asimilables  ás  de
protección integral,  as
contempladas  na
vixente  lei  5/2016;  As
ampliacións  de  existir
veñen  determinadas
nas  fichas  de
clasificación  e  nos
planos de alzado.

2 Tipos  de  actuacións  xerais
autorizadas:  Restauración,
readaptación.

58
59
60*

Estrut
ural

a)  As  de  investigación,
valorización,  mantemento,
conservación,  restauración,

40.c
40.d
40.e

As obras do Nivel 2 do
PEPRI,  poden  ser
asimilables  ás
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Actuacións  xerais  autorizables
en  circunstancias
particulares(*):  Reestruturación
parcial  con  mantemento  do
sistema tipolóxico estrutural na
súa  disposición  espacial
orixinaria (<25% superficie total
del edificio).
Reestruturación  maioritaria  ou
total  para  a  restitución  do
sistema  tipolóxico  estrutural
alterado.
Excepcionalmente  permitirase
a reestruturación maioritaria ou
total  con  mantemento  do
sistema  tipolóxico  estrutural,
cando a súa necesidade estea
suficientemente xustificada por
un cambio de programa de uso
ou  declaración  de  ruína,  sen
prexuízo  da  preservación  dos
elementos  catalogados.
Conservaranse en todo caso os
elementos de acceso e núcleos
de escaleiras estas actuacións
terán  en  conta  a  obriga  de
manter, os materiais estruturais
orixinais.
Obras particulares autorizadas:
Autorízanse con independencia
doutras  actuacións  xerais  as
parciais  de  rehabilitación  de
pisos  e  locais,  e  as  de
consolidación.

consolidación e rehabilitación.
b)  As  de  reestruturación
puntual  ou  parcial  (*)  poderán
autorizarse  se  a  través  do
proxecto  de  intervención  se
xustifica  a  súa  necesidade  de
forma  específica  e
documentada e se se reducen
a un alcance limitado sobre os
elementos  irrecuperables,  que
deberán  ser  substituídos  por
elementos  análogos  ou
coherentes cos orixinais.
c) As ampliacións, en planta e
en altura, dun ben inmoble no
marco  dunha  actuación  de
rehabilitación,  con  carácter
complementario a esta, sempre
que  resulten  imprescindibles
para  desenvolver  o  uso
proposto e que no seu deseño
se conserven a súa concepción
e o seu significado espacial.
d)  As  de  reconstrución,  de
forma  excepcional,  cando  se
utilicen  partes,  elementos  e
materiais  orixinais  cuxa
autenticidade  e  posición
orixinal se poidan probar.

40.f
40.g
40.h*

contempladas  para  a
protección  estrutural
coas  seguintes
particularidades:
A  reestruturación
parcial co límite do 25
%  da  superficie  total
do inmoble, mantendo
a disposición espacial
orixinaria,  a  tipoloxía
estrutural e o material
orixinal.
Se  autoriza  a
reestruturación  total
ou  maioritaria
cumprindo os mesmos
condicionantes  que
para a reestruturación
parcial  no suposto  de
cambio  do  programa
de uso ou declaración
de ruína
Manteranse  materiais
orixinais,  tipoloxía
estrutural  na  súa
disposición  espacial
orixinaria  e  os
elementos  de  acceso
e  núcleos  de
escaleiras.

3 Tipos  de  actuacións  xenerais
autorizadas: Readaptación.
Actuacións  xerais  autorizables
en  circunstancias  particulares:
(*)  Reestruturación  parcial,
reestruturación  maioritaria  ou
total  con  mantemento  do  tipo
estrutural  e  conservación,  na
súa  ubicación  e  tipo,  de
accesos  e  núcleos  de
escaleiras, cando se xustifique
por un cambio no programa de
usos  ou  declaración  de  ruína.
Ampliación  contemplada  no
Plan Especial.  Conservaranse,
en  todo  caso,  os  elementos
catalogados,  tanto  exteriores
como interiores.
Obras particulares autorizadas:
Autorízanse con independencia
doutras  actuacións  xerais  as
parciais  de  rehabilitación  de
pisos  e  locais,adecuación
arquitectónica  de  fachadas  e
elementos  exteriores  prevista
en  fichas  individualizadas,
reordenación  volumétrica
prevista  en  fichas
individualizadas,  e
consolidación.

58
59
60*

Estrut
ural

a)  As  de  investigación,
valorización,  mantemento,
conservación,  restauración,
consolidación e rehabilitación.
b)  As  de  reestruturación
puntual  ou  parcial  (*)  poderán
autorizarse  se  a  través  do
proxecto  de  intervención  se
xustifica  a  súa  necesidade  de
forma  específica  e
documentada e se se reducen
a un alcance limitado sobre os
elementos  irrecuperables,  que
deberán  ser  substituídos  por
elementos  análogos  ou
coherentes cos orixinais.
c) As ampliacións, en planta e
en altura, dun ben inmoble no
marco  dunha  actuación  de
rehabilitación,  con  carácter
complementario a esta, sempre
que  resulten  imprescindibles
para  desenvolver  o  uso
proposto e que no seu deseño
se conserven a súa concepción
e o seu significado espacial.
d)  As  de  reconstrución,  de
forma  excepcional,  cando  se
utilicen  partes,  elementos  e
materiais  orixinais  cuxa
autenticidade  e  posición
orixinal se poidan probar.

40.c
40.d
40.e
40.f
40.g
40.h*
40.i**

As obras do Nivel 3 do
PEPRI,  poden  ser
asimilables  ás
actuacións  permitidas
no nivel de protección
estrutural,  engadindo
as de rehabilitación e,
en  circunstancias
particulares  (cambio
no  programa  de  uso
ou  ruína),  permitir  a
reestruturación,  neste
caso debe manterse o
tipo  estrutural  e
conservar  na  súa
ubicación  e  tipo  os
accesos e os
núcleos  de  escaleira,
pero pódese introducir
materiais non orixinais
como  son  a  madeira
laminada e a estrutura
metálica  sempre  que
manteña  o  tipo
estrutural.  Os  muros
medianeiros  están
catalogados  en  todos
os  inmobles
clasificados  polo  que
en  ningún  caso
poderán ser rasgados.

4 Tipos  de  actuacións  xenerais
autorizadas:  Readaptación,
reestruturación parcial.
Actuacións  xerais  autorizables

58
59
60*

Ambi
ental

a)  As  de  investigación,
mantemento,  conservación,
consolidación,  restauración,
rehabilitación e  reestruturación

40.c
40.d
40.e
40.f

As obras do Nivel 4 do
PEPRI,  poden  ser
asimilables  ás
actuacións  permitidas
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en  circunstancias  particulares:
(*)  Reestruturación  parcial,
reestruturación  maioritaria  ou
total xustificada por un cambio
no  programa  de  usos  ou
declaración  de  ruína.
Ampliación  contemplada  no
Plan  Especial.  Conservaranse,
en  todo  caso,  os  elementos
catalogados.
Obras particulares autorizadas:
Autorízanse con independencia
doutras  actuacións  xerais  as
parciais  de  rehabilitación  de
pisos  e  locais,  adecuación
arquitectónica  de  fachadas  e
elementos  exteriores  prevista
en  fichas  individualizadas,
reordenación  volumétrica
prevista  en  fichas
individualizadas,  e
consolidación.

parcial ou total.
b)  As  de  ampliación,  sempre
que  non  supoñan  unha
deterioración ou destrución dos
valores  culturais  que
aconsellaron a súa protección.

40.g
40.h*
40.i**
40.j

no nivel de protección
ambiental,  coas
limitacións  do  propio
PEPRI,  autorizase  a
reestruturación  parcial
menor  ao  25  %  da
superficie  e  en
circunstancias
particulares  (cambio
no  programa  de  uso
ou ruína) autorizase a
reestruturación
maioritaria  ou  total
aínda  que  será
necesario  o
mantemento  da
tipoloxía  estrutural
podendo  cambiar  o
material  (madeira
laminada,  estrutura
metálica,...)  pero  en
ningún  caso  poderá
eliminarse ou rasgarse
as  medianeiras
catalogadas.

60(*) parcial ou mantemento do tipo estrutural.
(**) As obras de ampliación en fondo ou altura das edificacións catalogadas están grafadas ou nos planos de planta ou
nos de alzados así como contemplados nas propias fichas dos inmobles, quedando determinadas as alturas de cornixas
e os fondos”

SEGUNDO.- Proceder á publicación íntegra deste acordo, para xeral coñecemento,
no Boletín Oficial da Provincia de Lugo.”

De todo o cal, a Excma. Corporación Municipal quedou informada para os
oportunos efectos.

PERSOAL

10/115  DACIÓN  DE  CONTA  DO  DECRETO  NÚMERO  4726  DO  LIBRO  DE
RESOLUCIÓNS, RELATIVO AO LEVANTAMENTO DE REPARO DOS SERVIZOS
EXTRAORDINARIOS REALIZADOS POR PERSOAL DO TALLER DE AUGAS
NOS MESES DE MARZO, ABRIL,  MAIO, XUÑO, AGOSTO E SETEMBRO DE
2020.-  Examinado o expediente tramitado para os efectos e vista a proposta do
Xefe do Servizo de Persoal, conformada pola Tenenta de Alcaldesa Delegada da
Área de Gobernanza: Economía e Recursos Humanos, do 25 de xuño de 2021, que
seguidamente se transcribe:

“Asunto.-  Dación de conta ó Pleno do Decreto da Alcaldía:
-Número  4726/2021,  de  tres  de  xuño,  relativo ao  levantamento  de

reparo efectuado pola Excma. Sra. Alcaldesa de Lugo ao informe emitido polo
Interventor  Municipal  de  ref.  2021/812  (21-05-2021),  no expediente  de
solicitude de aboamento pola realización de servizos extraordinarios  levados
a cabo por persoal do Taller de Augas nos meses de marzo, abril, maio, xuño,
agosto  e  setembro  de  dous  mil  vinte,  por  non  constar  a  preceptiva
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autorización para a realización dos servizos extraordinarios e por superar o
límite establecido no Regulamento Interno de Persoal.

Examinado  o  expediente  de  referencia  neste  obran,  entre  outros,  os
seguintes:

ANTECEDENTES
Polo Decreto da Excma. Sra. Alcaldesa Presidenta do Excmo. Concello de

Lugo  número  4726/2021  do  tres  de  xuño  de  dous  mil  vinte  e  un,  formulase  o
levantamento  de  reparo/discrepancia  formulada  pola  Intervención  Municipal,  en
relación  cos  expedientes  de  aprobación  e  pagamentos  de  gratificacións  por
servizos extraordinarios realizados polo persoal sinalado no parágrafo anterior nos
meses de marzo, abril, maio, xuño, agosto e setembro de dous mil vinte.

CONSIDERACIÓNS XURÍDICAS
O  levantamento  de  reparo  por  parte  da  Alcaldía  é  unha  cuestión  que

aparece regulada nos artigos 215 e seguintes do Real  decreto 2/2005 de 5 de
marzo, polo que se aproba o texto refundido da Lei de facendas locais,  na súa
redacción formulada pola Lei 27/2013, do 27 de decembro de Racionalización e
sostibilidade da  Administración local, nos seguintes térmos:

            “Artículo 215. Reparos.

Si  en  el  ejercicio  de  la  función  interventora  el  órgano  interventor  se
manifestara en desacuerdo con el fondo o con la forma de los actos, documentos o
expedientes  examinados,  deberá  formular  sus  reparos  por  escrito  antes  de  la
adopción del acuerdo o resolución.

Artículo 216. Efectos de los reparos.

1. Cuando la disconformidad se refiera al reconocimiento o liquidación de
derechos  a  favor  de  las  entidades  locales  o  sus  organismos  autónomos,  la
oposición se formalizará en nota de reparo que,  en ningún caso,  suspenderá la
tramitación del expediente.

2.  Si  el  reparo  afecta  a  la  disposición  de  gastos,  reconocimiento  de
obligaciones u ordenación de pagos, se suspenderá la tramitación del expediente
hasta que aquél sea solventado en los siguientes casos:

a)  Cuando se base en la  insuficiencia  de crédito  o el  propuesto no sea
adecuado.

b) Cuando no hubieran sido fiscalizados los actos que dieron origen a las
órdenes de pago.

c)  En  los  casos  de  omisión  en  el  expediente  de  requisitos  o  trámites
esenciales.

d)  Cuando  el  reparo  derive  de  comprobaciones  materiales  de  obras,
suministros, adquisiciones y servicios.

Artículo 217. Discrepancias.
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1. Cuando el órgano a que afecte el reparo no esté de acuerdo con este,
corresponderá al presidente de la entidad local resolver la discrepancia, siendo su
resolución ejecutiva. Esta facultad no será delegable en ningún caso.

2. No obstante lo dispuesto en el apartado anterior, corresponderá al Pleno
la resolución de las discrepancias cuando los reparos:

a) Se basen en insuficiencia o inadecuación de crédito.

b)  Se  refieran  a  obligaciones  o  gastos  cuya  aprobación  sea  de  su
competencia.

Artículo 218. Informes sobre resolución de discrepancias.

1.- El órgano interventor elevará informe al Pleno de todas las resoluciones
adoptadas  por  el  Presidente  de  la  Entidad  Local  contrarias  a  los  reparos
efectuados,  así  como  un  resumen  de  las  principales  anomalías  detectadas  en
materia de ingresos. Dicho informe atenderá únicamente a aspectos y cometidos
propios del ejercicio de la función fiscalizadora, sin incluir cuestiones de oportunidad
o conveniencia de las actuaciones que fiscalice.

Lo  contenido  en  este  apartado  constituirá  un  punto  independiente  en  el
orden del día de la correspondiente sesión plenaria.

El  Presidente  de  la  Corporación  podrá  presentar  en  el  Pleno  informe
justificativo de su actuación.

2.- Sin perjuicio de lo anterior, cuando existan discrepancias, el Presidente
de la Entidad Local podrá elevar su resolución al órgano de control competente por
razón de la materia de la Administración que tenga atribuida la tutela financiera.

3.- El órgano interventor remitirá anualmente al Tribunal de Cuentas todas
las resoluciones y acuerdos adoptados por el Presidente de la Entidad Local y por
el  Pleno  de  la  Corporación  contrarios  a  los  reparos  formulados,  así  como  un
resumen de las  principales  anomalías  detectadas  en materia  de ingresos.  A la
citada documentación deberá acompañar,  en su caso,  los  informes justificativos
presentados por la Corporación local”.

Convén  sinalar,  ademais,  que  o  levantamento  de  reparo  efectuado  pola
Excma. Sra.  Alcaldesa a través do Decreto da Alcaldía número 4726/2021 do tres
de xuño de dous mil vinte e un, ten a súa xustificación legal  na reiterada doutrina
xurisprudencial  dictada  polo  Tribunal  Supremo e  polos  Tribunais  Superiores  de
Xustiza relativa á interdicción do enriquecemento inxusto (Sentenzas do Tribunal
Supremo de 11/05/89, 13/07/84, 20/10/87, 11/02/91, 19/11/92, etc, e Sentenza do
Tribunal Superior de Xustiza de Cantabria de 20/07/2000), máxime tendo en conta
que  no  referido  expediente  consta  plenamente  acreditado  que  os  precitados
servizos extraordinarios foron realizados no seu día  polo persoal deste Concello
polo que lle corresponde á  Administración municipal proceder o seu pagamento.

Resulta  especialmente  significativa,  neste  senso, a  reiterada  doutrina
xurisprudencial  ditada polo Tribunal  Supremo en canto contempla a doutrina do
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enriquecemento inxustificado tanto como aplicación dun principio xeral propiamente
dito,  como aplicación dunha institución xurídica autónoma, como así o recoñece
expresamente a Sentenza do Tribunal Supremo  nº 82/2016, de 19 de febreiro ( RJ
2016/710), en canto sinala literalmente, entre outros extremos, no seu Fundamento
de de Dereito Segundo, que:

“SEGUNDO.-  1.  La  parte  demandada,  al  amparo  del  ordinal  tercero  del
artículo 477. 2       LEC      (RCL 2000, 34, 962 y RCL 2001, 1892)   , interpone recurso de
casación que articula en dos motivos, habiendo sido inadmitido el primero de ellos. 

En el  motivo segundo,  que ha resultado admitido,  denuncia  la aplicación
indebida  de  la  doctrina  del  enriquecimiento  injustificado,  particularmente  de  su
carácter subsidiario; con cita de la  STS de 7 de diciembre de 2011      (RJ 2012, 31)    .

2.  En  el  presente  caso,  por  la  fundamentación  que  a  continuación  se
expone, el motivo planteado debe ser desestimado.

3. Con carácter general la doctrina jurisprudencial de esta Sala contempla la
doctrina  del  enriquecimiento  injustificado  tanto  como  aplicación  de  un  principio
general, propiamente dicho, como aplicación de una institución jurídica autónoma.
En este sentido, la  STS de 13 de enero de 2015 (núm. 768/2015      (RJ 2015, 267)   ),
entre otros extremos, declara: 

«[...]  En  realidad;  como  hemos  recordado  en  otras  ocasiones,  el
enriquecimiento injusto «tiene en nuestro ordenamiento no sólo la significación de
un principio de Derecho aplicable como fuente de carácter subsidiario,  sino muy
acusadamente  la  de  una  institución  jurídica  recogida  en  numerosos  preceptos
legales aunque de forma inconexa» ( Sentencia de 1 de diciembre de 1980      (RJ  
1980, 4732) , con cita de la anterior de 12 de enero de 1943). 

Como principio  general  del  derecho,  cuya formulación sería  «nadie  debe
enriquecerse  injustamente  o  sin  causa  a  costa  de  otro»,  se  aplica  de  forma
subsidiaria,  en  defecto  de  ley  y  de  costumbre,  y  también  informa  el  Derecho
patrimonial,  para  evitar  que  puedan  producirse  enriquecimientos  injustos,  y
contribuye a su interpretación en tal sentido. Como institución jurídica autónoma
(enriquecimiento sin causa), y sin perjuicio de las eventuales previsiones legales, su
aplicación descansa sobre la concurrencia de un elemento económico (la ganancia
de uno, correlativa al empobrecimiento de otro, mediando un nexo de causalidad
entre ambas), y una condición jurídica (la ausencia de causa justificativa)».

Por conseguinte,  vistos os antecedentes anteriormente expostos, procede
darlle  conta  ó  Pleno  do  Concello  de  Lugo  do  Decreto  da  Alcaldía  número
4726/2021 do tres de xuño de dous mil vinte e un, relativo ao  levantamento de
reparo  efectuado  pola  Excma.  Sra.  Alcaldesa  de  Lugo  ao  informe emitido  polo
Interventor Municipal de ref. 2021/812 (21-05-2021) nos  expedientes de solicitude
de aboamento pola realización de servizos extraordinarios que non contaban coa
preceptiva autorización para realizalos ou que superaban o límite establecido no
Regulamento  Interno  de  Persoal,  correspondentes  aos  meses  de  marzo,  abril,
maio, xuño, agosto e setembro de dous mil vinte a persoal do Taller de Augas. 
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Con  base  no  anteriormente  exposto  proponse,  de  conformidade  co
establecido no artigo 217.2 do Real decreto legislativo 2/2004, do  5 de marzo polo
que se aproba o texto refundido da Lei de facendas locales,  que polo Concello
Pleno de Lugo  se adopten  os seguintes acordos:

Primeiro.-  Dar conta ó Pleno do Concello de Lugo do Decreto da Alcaldía
número 4726/2021 do tres de xuño de dous mil vinte e un, relativo ao  levantamento
de reparo efectuado pola Excma. Sra. Alcaldesa de Lugo ao informe emitido polo
Interventor Municipal de ref. 2021/812 (21-05-2021) no expediente de solicitude de
aboamento  pola  realización  de  servizos  extraordinarios  que  non  contaban  coa
preceptiva  autorización  para  a  súa  realización  e  que  superaban  os  límites
establecidos  no  Regulamento  Interno  de  Persoal,  a  traballadores  do  Taller  de
Augas correspondentes aos meses de marzo, abril, maio, xuño, agosto e setembro
de dous mil vinte.

Segundo.-  Dar traslado do acordo plenario que se adopte ao Servizo de
Intervención Municipal co  fin de que lle remita anualmente ao Tribunal de Contas 
todas as resolucións e acordos adoptados pola Alcaldesa e polo Pleno contrarios
aos reparos formulados, e isto de conformidade co previsto no artigo 218.3 do Real
Decreto 2/2005, do 5 de marzo, polo que se aproba o texto refundido da Lei de
Facendas Locais.”

De todo o cal a Excma. Corporación Municipal quedou informada para os
oportunos efectos.

ACTAS E GOBERNO

11/116  DACIÓN DE CONTA DOS DECRETOS QUE OBRAN NO SERVIZO DE
ACTAS E GOBERNO DENDE O DÍA 13 DE XUÑO DE 2021, RECOLLIDOS NO
LIBRO ÚNICO DE RESOLUCIÓNS.- En conformidade co informe da Vicesecretaria
Municipal, obrante no expediente, e para dar cumprimento ao establecido no artigo
42  do  Regulamento  de  organización,  funcionamento  e  réxime  xurídico  das
entidades locais aprobado polo Real decreto 2568/1986, do 28 de novembro, así
como ao disposto no artigo 22 do Regulamento orgánico municipal do Pleno do
Concello de Lugo, ao Excmo. Concello Pleno  DÁSELLE CONTA das resolucións
ditadas pola Alcaldía e polos seus Delegados e Delegadas, que obran no Servizo
de Actas e Goberno dende o día 13 de xuño de 2021, coa numeración 5082/2021 a
6281/2021,  na  plataforma  electrónica  TECOL,  recollidas  no  Libro  único  de
resolucións correspondente ao ano 2021.

De  todo  o  cal,  o  Excmo.  Concello  Pleno  quedou  informado  para  os
oportunos efectos.

Fóra  da  orde  do  día,  elevouse  o  seguinte  asunto:  MOCIÓN  DE
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Asunto: PLENO ORDINARIO DO 29-7-20211

URXENCIA  DO  GRUPO  MUNICIPAL  DO  PARTIDO  POPULAR,  NÚMERO
260/2021 DE REXISTRO DE PLENO, PARA INSTAR AO GOBERNO DE CUBA
AO  CESAMENTO  DA  VIOLENCIA  INXUSTIFICADA  CONTRA  OS  SEUS
CIDADÁNS  E  APOIAR  UNHA  TRANSICIÓN  PACÍFICA  Á  DEMOCRACIA  NA
QUE TODOS OS CUBANOS POIDAN ELIXIR O SEU FUTURO EN LIBERDADE.

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Queren facer uso para motivar a urxencia sen entrar no
fondo do tema? 

- RAMÓN CARBALLO PÁEZ: Si, grazas, alcaldesa. A urxencia, como vostede ben
sabe, débese a que na Xunta de Portavoces no Partido Popular presentamos unha
declaración institucional para exixir ao Goberno de Cuba o cesamento da violencia
inxustificada contra os seus cidadáns e apoiar a transición pacífica á democracia na
que  todos  os  cubanos  poidan  elixir  o  seu  destino.  Visto  que  vostedes,  como
Goberno, vetaron esta declaración, este é o motivo polo que nos vimos obrigados a
presentar esta moción contra a ditadura comunista que vostedes parece que apoian
en Cuba. 

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ:  Non motivou a urxencia;  simplemente,  como non foi
como declaración que a meten como proposta. É lexítimo pero aí non está motivada
a urxencia.  Pero  bueno,  en todo caso,  procedemos  a  ese argumento  utilizado,
procedemos entón a votar a urxencia da mesma.

Tras  a  xustificación  efectuada,  sométese  a  votación  a  declaración  de
urxencia, acadándose os seguintes resultados:

Votos emitidos: 24

- Votos a favor: 12 dos Grupos Municipais do Partido Popular e de 
Ciudadanos Lugo.

- Votos en contra: 0
- Abstencións: 12 dos Grupos Municipais do Partido Socialista de 

Galicia-PSOE e do Bloque Nacionalista Galego.

En virtude de todo o cal, e ao non terse obtido o quórum de maioría absoluto
legalmente requirido, o Excmo. Concello Pleno ACORDA REXEITAR a urxencia da
moción presentada.

ROGOS E PREGUNTAS
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Non se formulan.

E non habendo máis asuntos de que tratar, a Excma. Sra. Alcaldesa dá
por  rematada  a  sesión,  sendo  as  once  horas  e  trinta  e  seis  minutos  do
expresado día vinte e nove de xullo de dous mil vinte e un, estendéndose esta
acta  que,  de  acordo  co  establecido  no  artigo  110.2  do  Regulamento  de
organización,  funcionamento  e  réxime  xurídico  das  entidades  locais,
aprobado  polo  Real  decreto  2568/1986,  do  28  de  novembro,  unha  vez
aprobada  polo  Excmo.  Concello  Pleno,  transcribirase  ó  Libro  de  Actas,
autorizándoa coas  sinaturas  da  Excma.  Sra.  Alcaldesa,  dona Lara  Méndez
López,  e  da  Secretaria.  De  todo  o  cal,  eu,  dona  María  García  Ferro,
Vicesecretaria da Corporación, dou fe.
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